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Lluís Llach i Jordi Pesarrodona a l’acte de dijous a Granollers

Granollers

A.B.

“L’ANC ha de ser l’eina per 
aconseguir la independència, 
és l’únic objectiu a l’horitzó, 
tingueu convenciment en 
nosaltres”, així començava 
Lluís Llach la seva interven-
ció en l’acte que l’Assemblea 
Nacional Catalana (ANC) 
va fer dijous a la sala Tarafa 
de Granollers. El president 
de l’entitat, juntament amb 
Jordi Pesarrodona, coordina-
dor de la comissió d’accions 
al territori, van explicar als 
assistents les claus per al 
futur de l’ANC.

La resposta a la crida va ser 
positiva, amb la sala Tarafa 
plena i gent que va quedar 
fora. “Hem vingut avui aquí 
buscant idees en vosaltres”, 
explicava Pesarrodona, que 
va destacar la importància 
de l’organització i la comuni-
cació dins la mateixa entitat 
per mirar de reactivar l’As-
semblea.

Llach i Pesarrodona van 
insistir que al capdavant de 
la lluita per la independència 
hi ha la gent de més edat. 
“Les revolucions sempre les 
han fet els joves, però aques-
ta nostra és la revolució dels 
cabells grisos”, deia Pesarro-
dona. El coordinador asse-
gurava que l’ANC creu en la 
desobediència per assolir la 
independència i que “aquest 
cop no anirem amb el lliri a 
la mà”. 

Part important dels plans 

de futur de l’Assemblea pas-
sen per evitar la investidura 
d’Illa com a president de la 
Generalitat de Catalunya 
i també per la defensa del 
català, al carrer i a les ins-
titucions. “No volem tenir 
un president del 155”, deia 
Pesarrodona. “Si ens foten la 
llengua, ens foten la nació”, 
afegia Llach.

Per tal de reestructurar i 
sacsejar l’entitat, van animar 
el públic a organitzar-se en 
les assemblees territorials. A 
través d’aquestes es pretén 
organitzar de manera bidi-
reccional les preocupacions 
de la població. També van 

explicar el funcionament 
de les assemblees sectorials 
per a professionals de dife-
rents sectors, com l’educa-
ció, la sanitat o el dret. “Cal 
organitzar les que seran 
les futures estructures de 
nació perquè quan arribi el 
moment, ja estarem prepa-
rats”, comentava Llach.

Els dirigents de l’As-
semblea van remarcar que 
“serem l’eina per a la inde-
pendència i ens ho jugarem 
tot. Catalunya s’està desnaci-
onalitzant a marxes forçades 
i les institucions ho estan 
permetent”, explicava Llach.

Tant als ponents com al 

públic els va sobtar la poca 
presència de gent jove a la 
sala. “Us pregunteu on són 
els joves? Doncs fent de 
joves, però estic segur que 
tornaran. Molts es van sentir 
traïts per la nostra obedièn-
cia, però sempre han respost 
quan se’ls ha necessitat. 
Nosaltres hem de tornar a 
liderar la revolució i ells vin-
dran darrere”, acabava Pesar-
rodona.

L’acte de la sala Tarafa és 
un dels que l’ANC organit-
za dins el Cicle de Troba-
des Participatives per tot 
Catalunya, per tal de reacti-
var l’organització al territori.

Els vots del PSC, ERC i Ara la Roca van tombar l’acció proposada

Els comerciants de la Roca 
lamenten el rebuig de l’oposició a 
la campanya comercial del ‘rasca’

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

L’Associació de Comerciants 
de la Roca (COR) “lamenta 
profundament” el rebuig 
del PSC, ERC i Ara la Roca 
a l’impuls d’una campanya 
per promoure el comerç al 
municipi amb unes targetes 
“rasca” per obtenir premis a 
partir de les compres fetes 
als establiments de l’entitat. 
Els vots contraris de les tres 
formacions van impedir que 
el ple aprovés tirar endavant 
aquesta iniciativa. Només hi 
van donar suport els regidors 
del govern de Junts, que 
està en minoria, i La Roca en 

Comú, a l’oposició. 
Des de COR recorden que 

l’acció rebutjada feia anys 
que l’organitzava el sector 
comercial del municipi. 
“Creiem que era una campa-
nya que no només ajudava a 
potenciar el comerç local i de 
proximitat, sinó que, sobre-
tot, ajudava les roqueroles i 
roquerols a viure més el nos-
tre poble, a conèixer el que 
el nostre municipi ofereix i a 
fomentar valors per fer de la 
nostra localitat una vila ple-
na de vida”, argumenta l’en-
titat en un comunicat, que 
afegeix que l’acció comercial 
estava convertint-se en “tra-
dicional” i demana “rebre 

propostes alternatives per 
potenciar el comerç de proxi-
mitat al nostre poble”. 

Sobre l’alerta que va fer 
el grup municipal d’ERC pel 
foment dels jocs d’atzar amb 
aquesta activitat, que COR 
afirma que, “per descomptat, 
rebutgem qualsevol aproxi-
mació a la ludopatia i creiem 
més que era un joc participa-
tiu i no un element d’aposta” 
perquè, per participar-hi, no 
s’hi havia d’apostar.

El rasca dels comerciants 
s’organitzava des del 2021. 
Per a aquest any, s’havia 
previst repartir fins a 20.000 
euros en premis. El 2023 hi 
van participar 39 comerços.

Cardedeu 
estrena servei de 
deixalleria mòbil 
el 5 d’agost

Cardedeu

L’Ajuntament de Cardedeu 
oferirà servei de deixalleria 
mòbil a partir de dilluns de 
la setmana que ve, 5 d’agost. 
S’instal·larà a la plaça de 
Francesc Macià cada dilluns. 
Funcionarà de 9 del matí a 1 
del migdia, coincidint amb 
el mercat setmanal. El servei 
està disponible per a la ciu-
tadania i s’hi podran portar 
residus domèstics i en peti-
tes quantitats. S’hi poden fer 
aportacions d’oli vegetal, de 
fluorescents, bateries o bom-
betes, de medicaments, aero-
sols, petits electrodomèstics, 
roba i sabates, pintures i 
dissolvents, vidres especials, 
voluminosos en quantitats 
petites o CD i DVD. Les apor-
tacions es recompten per 
aconseguir els descomptes 
de la taxa municipal de resi-
dus per ús de la deixalleria.

El pressupost 
del Consell 
Comarcal es 
liquida amb 1,5 
milions positius

Granollers

EL 9 NOU

El Consell Comarcal del 
Vallès Oriental va tancar 
el pressupost de 2023 amb 
una liquidació positiva 
d’uns 1.617.000 euros, sense 
tenir en compte les xifres 
d’entitats adscrites com el 
Consorci per a la Gestió de 
Residus del Vallès Oriental i 
del Consorci Besòs Tordera. 
En el darrer ple del Consell 
Comarcal, dimecres de la 
setmana passada, es va donar 
compte dels números. 

Segons fonts del Consell 
Comarcal, l’estalvi net va 
ser d’uns 561.000 euros, el 
romanent de tresoreria és 
d’uns 110.000 i el deute viu 
se situa clarament dins dels 
límits permesos: al 3,36% 
d’un màxim del 110%. L’ens 
paga els proveïdors amb 2,24 
dies de mitjana. El 2023 es va 
tancar amb 7,06 milions de 
drets pendents de cobrament 
a 31 de desembre de 2023. 
D’altra banda, per la mateixa 
data, hi havia 7,03 milions 
pendents de pagament.

El Consorci de Residus va 
tenir un resultat pressupos-
tari de 2,27 milions amb un 
romanent de tresoreria per 
a despeses generals de 5,03 
milions. El CBT va tenir un 
resultat positiu d’1,19 mili-
ons amb un romanent de tre-
soreria d’uns 883.000 euros. 

Sergio Asensio, 
president de 
l’executiva d’ERC 
a Montornès
Montornès del Vallès

La militància d’ERC a 
Montornès va elegir per una-
nimitat Sergio Asensio com 
a president de l’executiva 
local en l’assemblea de dijous 
passat. La resta de càrrecs 
són: Eli González, secretà-
ria d’organització; Joaquim 
Asensio, secretari de política 
municipal; Sergi Martínez, 
portaveu del grup munici-
pal i comunicació; Silvana 
Blanco, feminismes; David 
Santiago, transició ecològica, 
i Josep Flores, Joffre Giner i 
Joan Ortiz, vocals. 

Mollet aprova  
les festes del 2025
Mollet del Vallès

El ple de Mollet va aprovar 
les festes locals del 2025: el 
22 de gener, per Sant Vicenç, 
i el 18 d’agost, festa major.

Lluís Llach presenta els futurs passos de l’ANC a la sala Tarafa de Granollers



Los Mossos instalarán puntos de control fijo
para transportistas en los antiguos peajes de
La Roca y La Llagosta | Revista Digital del
Vallès

Un control de los Mossos a transportistas en La Roca

Los Mossos d’Esquadra instalarán puntos de control digital fijo para vehículos pesados en los
antiguos peajes de La Roca del Vallès, en la AP-7, y de La Llagosta, en la C-33, entre finales de
este año y principios de 2025. Estos forman parte de un total de cinco puntos de control que se
establecerán en la red viaria catalana.

Estos puntos de control son pioneros e innovadores, equipados con sensores capaces de detectar
manipulaciones en los tacógrafos, exceso de peso de los vehículos, intrusismo profesional y
emisiones perjudiciales para el medio ambiente. En caso de detectar alguna infracción, una cámara
registrará la matrícula del vehículo y un panel instalado unos metros más adelante solicitará al
conductor que se detenga. Posteriormente, efectivos de los Mossos inspeccionarán las condiciones
del vehículo y del conductor, procediendo a realizar la correspondiente denuncia si fuese necesario.

La adquisición y la instalación de los cinco puntos de control tienen un coste total de 3.917.600
euros, financiados a través de los fondos Next Generation de la Unión Europea. Estos se han
adquirido junto ocho sensores que serán utilizados en cualquier vía catalana.

El Departament de Territori, responsable de la inspección de vehículos pesados de transporte de
pasajeros y mercancías, ha adquirido estos ocho dispositivos de alta tecnología, que permiten
detectar si los tacógrafos han sido manipulados y si los conductores respetan los tiempos de
conducción y descanso obligatorios por ley. Estos dispositivos ya se utilizan en otros países
europeos, pero son los primeros en funcionar en España.

https://revistadelvalles.es/wp-content/uploads/2022/10/control-mossos.jpg


La entrega de estos aparatos a la División de Tránsito de los Mossos d’Esquadra se realizó este
jueves en el antiguo peaje de Martorell, con la presencia del director general de Transportes y
Movilidad, Oriol Martori i Gallissà; el director general de la Policía, Pere Ferrer i Sastre; el comisario
en jefe de los Mossos d’Esquadra, Eduard Sallent i Peña; y el subdirector general de Ordenación
del Transporte y Desarrollo Sectorial, Daniel Fernández Ruiz-Capillas.

Los nuevos dispositivos, capaces de captar la señal de los tacógrafos en movimiento, pueden
instalarse en trípodes en cualquier punto de la red viaria o en vehículos policiales. Esto permitirá a
los agentes comprobar en ruta si los conductores de vehículos pesados están cumpliendo con los
tiempos de conducción y descanso reglamentarios, y en caso contrario, detener, denunciar e incluso
inmovilizar el vehículo.

Esta tecnología facilita la función de control en ruta de los Mossos d’Esquadra, ya que hasta ahora,
los controles de tiempo de conducción solo podían realizarse deteniendo previamente los vehículos
para comprobar los registros de los tacógrafos.
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D’esquerra a dreta, Carles Garcia, directiu del club, Pol Lozano i Jofre Carreras, jugadors de l’Espanyol, i Marc Garrido, directiu del club

La Roca del Vallès

Eudald Clascà

El primer equip masculí 
del Club Futbol La Roca 
Penya-Blanc-Blava entrarà 
en una nova dimensió la prò-
xima temporada, després de 
l’acord de cessió a què s’ha 
arribat entre l’entitat i els 
dos jugadors professionals 

del RCD Espanyol Pol Loza-
no –veí del municipi– i Jofre 
Carreras –hi viu actualment– 
perquè en tinguin la gestió 
esportiva, econòmica i de 
difusió. El projecte, que van 
presentar dimarts al muni-
cipal Fernando González 
–la nova denominació del 
camp de futbol municipal, 
en record de l’expresident 

del club– els membres de la 
junta directiva Marc Garrido 
i Carles Garcia, va gestar-se 
a partir de l’interès dels dos 
jugadors a implicar-se per fer 
millorar el club i ajudar el 
primer equip a fer un salt de 
qualitat. Durant l’acte, també 
es va presentar la samarreta 
del 50è aniversari del club, 
que va néixer l’any 1975.

Aquesta cessió, segons 
apunta el president del club, 
Rubén Álvarez, implica que 
Lozano i Carreras tindran 
total llibertat per prendre 
decisions respecte als juga-
dors, entrenadors i persones 
que ells tinguin en el pro-
jecte. Encara que matisa que 
caldrà consensuar-ho amb 
el club. “El projecte neix 

amb molta il·lusió per totes 
les parts. L’objectiu és que 
puguem fer un salt quali-
tatiu en el futbol masculí”, 
reconeix Álvarez, que afegeix 
que el contracte serà revisat 
al final de cada temporada 
per continuar l’acord. Segons 
afirma l’entitat, el club assu-
mirà la gestió federativa i la 
part més logística –horaris i 
disponibilitat, entre altres–, 
però assegura que en “cap cas 
es volen deslligar del primer 
equip, que per a ells és una 
part molt important”.

 El primer equip masculí, 
aquesta temporada, ha des-
cendit a Quarta Catalana, 
després de no haver pogut 
mantenir la categoria en el 
seu retorn a Tercera Catala-
na. Malgrat la situació espor-
tiva, es preveu que els dos 
futbolistes vulguin donar un 
enfocament el més profes-
sional possible al projecte 
i poder posar en disposició 
dels jugadors les millors 
eines per continuar la seva 
progressió en el club. “És un 
projecte que ens il·lusiona a 
tots, tant a nosaltres com al 
club i els jugadors. Nosaltres 
intentarem involucrar-nos-
hi al màxim, som conscients 
que és un equip de Quarta 
Catalana, però intenta-
rem professionalitzar-lo al 
màxim”, explicaven Carreras 
i Lozano, que asseguraven 
que l’objectiu és retornar 
l’equip a Tercera Catalana, 
però sempre comptant que 
l’equip estigui format pel 
màxim de jugadors del poble. 
Tot i això, no amagaven que 
l’equip patirà canvis i que hi 
haurà algunes incorporaci-
ons noves. Una serà a la ban-
queta, amb l’arribada de José 
Alcaraz, fins ara al primer 
equip de Les Franqueses. 
A més, van explicar que, de 
mica en mica, i amb petits 
detalls, aniran professiona-
litzant l’equip, encara que 
tampoc tenen la intenció de 
fer-hi grans canvis. 

Els jugadors Pol Lozano i Jofre 
Carreras gestionaran el primer 
equip masculí de la PBB La Roca

Nou entrenador del sènior 
femení de la PBB La Roca
La Roca del Vallès

EL 9 NOU

El primer equip femení de la 
PBB La Roca començarà un 
nou projecte aquesta tempo-
rada amb la incorporació de 
Joan Carles Sabatés a la ban-
queta del primer equip feme-
ní, en substitució de Miguel 
Ángel Cruz, que va decidir 
plegar al final de temporada.

Sabatés ja sap el que és 
entrenar un primer equip de 
l’entitat roquerola: ho va fer 
la temporada passada amb el 
primer equip masculí a Ter-
cera Catalana. Al darrer tram 
de temporada, amb l’abisme 
del descens molt a prop –i 
que es va confirmar jornades 

després– va fer un pas al cos-
tat per intentar que l’equip 
capgirés la dinàmica.

EL CALENDARI

L’equip roquerol ja coneix 
els seus rivals. S’estrenarà el 
cap de setmana del 21 i 22 de 
setembre al camp del Girona. 
En el grup també hi serà el 
Llerona, que visitarà el Palle-
jà en la jornada inaugural. La 
resta d’equips que completen 
el grup són els següents: FC 
Barcelona C, Santa Susanna, 
Cerdanyola, Mataró, Guine-
ueta, Pontenc, Sant Cugat, 
Reus, Sant Gabriel, Europa, 
Porqueres i Fundació Ter-
rassa.

La Selecció d’handbol, amb Kaba 
Gassama, perd al debut olímpic
París (França)

EL 9 NOU

La Selecció espanyola 
d’handbol femení, amb la 
granollerina Kaba Gassama 
a les seves files, va perdre 
(18-29) en el seu debut en els 
Jocs Olímpics de París davant 
del Brasil, amb la jugadora 
del KH-7 BM Granollers Giu-
lia Guarieiro a l’equip.

La primera part no va ser 
gens positiva per a l’equip 
estatal, al qual li van passar 
factura els nervis del debut. 
El Brasil, que feia deu anys 
que no guanyava el conjunt 
espanyol, va mostrar-se 

molt superior durant el pri-
mer temps. Les jugadores 
d’Ambrós Martín, que no van 
estar bé, van anar a remolc 
des de l’inici. Gassama, que 
va sortir a l’equip inicial, no 
va estar encertada en els pri-
mers compassos. Ara bé, va 
forçar un parell de 7 metres 
abans de ser substituïda a 
l’equador del primer acte. 
El combinat estatal va arri-
bar a estar sis gols per sota. 
Finalment, però, una nota-
ble millora defensiva i en 
l’efectivitat en atac va deixar 
l’equip estatal cinc gols per 
sota al descans (10-15). 

La tònica no va canviar a 

la represa; de fet, el Brasil va 
accentuar la seva superiori-
tat. L’equip estatal només va 
ser capaç de fer quatre gols 
en els primers 15 minuts del 
segon temps, quan la dife-
rència era ja de 10 gols (14-
24). Les jugadores carioques, 
amb una enorme qualitat 
individual, van continuar 
fent anar de corcoll la defen-
sa espanyola en l’u contra u, 
on eren superiors. A més, la 
portera Gabriela Moreschi va 
ser un autèntic malson sota 
pals. Al final, les espanyoles 
van abaixar els braços i la 
diferència va acabar sent 
d’11 gols (18-29).

Els dos jugadors de l’Espanyol han acordat una cessió de gestió per una temporada amb l’entitat
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Un dels actes de dissabte, per a la mainada, amb música i pluja de bombolles i jocs rurals
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Diumenge es va fer una activitat de pintura infantil a la plaça de la Joventut
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El concurs de truites que es va fer dissabte

Una festa molt 
participativa a la Torreta

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

Els veïns a de la Torreta, a 
la Roca del Vallès, es van 
abocar durant tot el cap de 
setmana a la celebració de la 
seva festa major, que es va 
tancar diumenge al vespre 
amb diferents exhibicions i 
entregues de premis. 

Alguns dels actes de la 
festa major són molt tradici-
onals, com el repte dels car-
gols, el cercavila, la cursa i la 
cargolada, que dissabte a la 
tarda va celebrar la vintena 
edició, amb molta participa-
ció i animació. La cargolada, 
que es va fer al final a la 
devesa de la Font del Cargol, 

va aplegar moltes persones 
per tastar aquest plat. El 
mateix dissabte, però al mig-
dia, es va fer una altra activi-
tat gastronòmica, el concurs 
de truites, amb molts partici-
pants que van fer tota mena 
de truites, des de la tradicio-
nal fins a altres amb gustos i 
ingredients diversos. 

 Diumenge al migdia la 
gastronomia també va ser la 
protagonista amb la tradicio-
nal arrossada, que va reunir 
unes 270 persones. En prin-
cipi, el dinar s’havia de fer a 
Can Tàpies, però a causa de 
la pluja del matí es va decidir 
traslladar-lo al Centre Cultu-
ral, on abans ja s’havia fet un 
espectacle de màgia.

Canovelles comença  
a escalfar motors  
de cara a la festa major

Canovelles

EL 9 NOU

Canovelles ja està a punt 
per celebrar de ple la festa 
major. El cap de setmana pas-
sat, però, ja es va fer un dels 
actes tradicionals previs, la 
presentació de la festa major 
amb la projecció del vídeo 
amb les imatges de la festa 
de l’any anterior. L’acte, que 
es va fer dissabte al vespre a 
la pista polivalent, va aple-
gar unes 450 persones. La 
presentació va ser molt dinà-
mica i també va servir per 
celebrar que fa cinc anys con-
secutius que els canovellins 

Javi García, Alessio Cruz i 
Marc Bachiller, integrants de 
Testa Produccions, s’encar-
reguen d’immortalitzar els 
millors moments de la festa 
del poble.

Divendres ja es van fer 
altres activitats com una 
festa familiar, el torneig de 
futbol 7, que aplega molts 
participants, o el toc d’inici 
amb DJ Espantojá, al camp 
municipal de futbol.

La festa major continuarà 
al llarg d’aquesta setmana, 
però sobretot a partir de 
dijous i durant tot el cap de 
setmana, amb activitats que 
ompliran carrers i places.

Gallecs gaudeix d’una 

festa major molt popular

Mollet del Vallès

EL 9 NOU

Gallecs ha celebrat gairebé 
quatre dies de festa major 
amb molta participació, 
excepte unes hores de diven-
dres al vespre coincidint amb 
el concert de La Casa Azul 
del Mollet Music Week.  “La 
valoració general, però, és 
molt positiva, i la gent ha 
respost molt bé”, ha comen-
tat Ivana Morera. 

La festa va començar dijous  
al vespre amb un caràcter més 
veïnal amb la celebració del 
concurs de truites i un kara-
oke a la fresca. Divendres, 
tot i el buit de gent que es va 
produir des de les 11 fins a 
la una de la matinada, quan 

s’havia de fer una botifarrada 
i uns versots de festa major, 
l’ambient va arribar cap a 
la matinada amb el festival 
musical, que va comptar amb 
les actuacions de Sotabosc, 
Monos Voladores i del DJ 
Mody, amb una festa que es 
va allargar gairebé fins a les 
sis del matí.

Un dels actes de la festa 
amb més èxit va ser el sopar 
molt casolà de dissabte al 
vespre, que va omplir la pla-
ça. Una de les novetats va ser 
el monòleg que es va fer des-
prés, a càrrec de Neus Motos. 
La nit va acabar amb el ball 
de l’Orquestra Orgue de Gats 
i amb el Dj I-One. Diumenge 
va destacar la tradicional 
actuació castellera.
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Després de quatre anys
d’obres, el Port Olímpic
obre una nova etapa un
cop inaugurada, ahir, la
remodelació d’un espai de
20.000 m² que ara estaran
dedicats a la nàutica i la
gastronomia i on hi haurà
una sèrie de negocis que es
posaran en marxa de ma-
nera progressiva fins al se-
tembre. D’aquesta mane-
ra, el Port Olímpic, un dels

ECONOMIA

El Port Olímpic es renova deixant enrere l’oci nocturn
X.A.
BARCELONA

emblemes de la Barcelona
del 92, vol girar full respec-
te a una etapa amb molts
locals d’oci nocturn que
van comportar anys d’in-
cidents i de queixes dels
veïns.

L’Ajuntament de Bar-
celona preveu que una cin-
quantena d’empreses vin-
culades a la nàutica, la in-
novació o els serveis rela-
cionats amb el mar aterra-
ran i donaran servei a les
noves instal·lacions. El
moll de Mestral és ara una

plaça de 8.000 m² on hi ha
diversos locals perquè s’hi
instal·lin aquestes empre-
ses relacionades amb el
mar.

El nou port tindrà tam-
bé un espai per a la restau-
ració denominat Balcó
Gastronòmic. En total,
s’hi obriran onze restau-
rants i tres botigues, que
ara es troben en la fase fi-
nal d’adequació. A partir
de finals d’agost hi haurà
llocs dedicats a la cuina ca-
talana, menjars interna-

cionals o una gelateria, en-
tre altres negocis.

L’alcalde de Barcelona,
Jaume Collboni, destaca-
va en la inauguració que el
Port Olímpic enceta una
“nova etapa de reconnexió
de la ciutat amb el mar”.
Per això s’aposta per ubi-
car-hi el Centre Municipal
de Vela, que fomentarà de
manera directa la nàutica
i la celebració de regates.
De fet, d’aquí a un mes
s’iniciarà la Copa Amèrica
i el Port Olímpic serà un

dels escenaris d’aquest es-
deveniment esportiu.

El president de l’asso-
ciació de veïns de la Vila
Olímpica, Jordi Giró, cele-
brava ahir que el port s’ha-
gi reorientat cap a l’activi-
tat que hi havia prevista
inicialment per a després
dels Jocs Olímpics i es
mostrava satisfet que es
deixin enrere els conflic-
tes que generava l’oci noc-
turn. “La convivència ha
estat molt difícil els últims
anys”, recordava. ■

Busquen un noi
desaparegut
al pantà de Sant
Antoni

SUCCESSOS

M. Miralles
TALARN

Els Mossos d’Esquadra i
els Bombers de la Genera-
litat van continuar bus-
cant ahir el noi de 14 anys
desaparegut dissabte
mentre es banyava a l’em-
bassament de Sant Anto-
ni. La policia va rebre l’avís
dissabte cap a les 14 h d’un
testimoni que havia vist
com el noi entrava a l’ai-
gua, en una zona propera a
Talarn, però no l’havia vist
sortir. Els Bombers i sub-
marinistes de la unitat
aquàtica dels Mossos es
van desplegar a la zona per
intentar localitzar el jove,
sense èxit. Els cossos de
rescat s’han centrat en la
presa del pantà, una zona
amb uns 40 metres de pro-
funditat.

D’altra banda, un home
de 65 anys va morir dis-
sabte després de caure
d’una llanxa al riu Nogue-
ra Pallaresa a prop preci-
sament del pantà de Sant
Antoni. La víctima s’hau-
ria colpejat el cap abans de
caure a l’aigua, per causes
encara desconegudes. ■

Amplien el bus
entre Granollers,
les Franqueses,
Canovelles i la Roca

SERVEIS

X.A.
GRANOLLERS

El servei de bus que uneix
Granollers, les Franque-
ses del Vallès, Canovelles i
la Roca del Vallès tindrà
més servei a partir del 2 de
setembre. En concret, hi
haurà un bus més a les lí-
nies L1 (Can Gili-la Torre-
ta) i L6 (Corró d’Avall-Gra-
nollers). Això farà que la
freqüència de pas de l’L1
passi de 25 a 20 minuts,
mentre que l’L6 es reduirà
dels 30 minuts actuals fins
a 25. Aquesta ampliació,
presentada aquesta set-
mana per la consellera de
Territori, Ester Capella, i
els alcaldes dels quatre
municipis pal·lia d’alguna
manera les reivindica-
cions dels batlles per a la
millora del servei, que ara
haurà de reajustar els ho-
raris de totes les línies.
Transgran dona servei a
una població de 105.000
habitants. L’any passat va
transportar 1,2 milions
d’usuaris i es preveu que
enguany arribi als 1,4. ■

El Galliner de la Torrassa
és una de les set granges
que s’han unit a la primera
cooperativa de Catalunya
de petits productors d’ous
ecològics sota la marca co-
mercial La Dotzena. La se-
va propietària, Dolors Co-
ral, que és la més veterana,
va decidir muntar, fa ca-
torze anys, un petit galli-
ner a pagès, a casa dels pa-
res, per abastir d’ous eco-
lògics tota la família. Sen-
se deixar la feina a l’hospi-
tal de Martorell, va comen-
çar criant una vintena de
gallines i avui en té 2.500
criades en llibertat.

La resta de productors
són de les comarques de
Barcelona i Girona, on te-
nen el seu mercat poten-
cial, sobretot a l’entorn de
l’àrea metropolitana. L’ob-
jectiu de la nova empresa
és crear una estructura sò-
lida per comercialitzar
plegats sota la marca La
Dotzena i afrontar els rep-
tes d’un mercat cada cop
més competitiu i “l’ame-
naça” dels grans produc-
tors que aconsegueixen el
mateix segell ecològic amb
uns preus més ajustats.

La idea d’unir-se va sor-
gir després de la pandè-
mia, quan van compartir
els problemes per tirar en-
davant les granges en vis-
ta de la inflació de preus i
l’encariment dels costos.
“Ens trobem la dificultat
de traslladar al consumi-
dor les diferències entre
ser petit o gran produc-
tor”, explica el gerent de
la cooperativa, Oriol Co-
mallonga, propietari de la
granja Els Ous de l’Oriol, a
Cabrianes, dins el terme
de Sallent (Bages). Les ga-
llines criades en llibertat

ECONOMIA

Elena Ferran
MARTORELL

La revolució dels petits productors d’ous

fan les postes cada 26 ho-
res tenint en compte el ci-
cle natural de la llum so-
lar. “Dormen les seves
vuit hores i a l’hivern els
posem llum per allargar
les hores fins al moment
d’anar a dormir”, expli-
quen. Les gallines estan
criades sense gàbies i han
de garantir que disposen
de 4 m² de pati per gallina.
Abans, com explica
l’Oriol, a més de tenir cura
de les gallines havien de
fer d’administratius i re-
partidors, i ara poden “de-
dicar-se a cuidar-les i que
facin ous de més qualitat”.

Les altres granges que
formen part de la coope-
rativa són Ous d’Orpí, a
l’Anoia; Ous Eco del Mont-
seny, de Breda, i la Granja
Slou de Riudarenes, totes
dues a la Selva; Mas Es-
trach, de Fornells de la
Selva, al Gironès, i Les Ta-
faneres, de Sora, a la co-
marca d’Osona.

Una petita família
“Molts aterrem a l’avicul-
tura de nou i entre tots
mirem d’ajudar-nos per ti-
rar endavant”, explica el
gerent del que s’ha con-
vertit en “una petita famí-

lia”. Entre les set granges
no arriben a produir ni la
meitat dels ous que es fan
a grans empreses del sec-
tor. “No volem créixer pe-
rò sí que petits productors
es puguin guanyar la vida i
aprofitar la xarxa”, expli-
ca Comallonga, que recor-
da que s’ha posat el límit
de 6.000 gallines per po-
der ser soci de la coopera-
tiva.

Per assessorar-los i ti-
rar endavant el projecte
van decidir que els acom-
panyés l’Ateneu Coopera-
tiu de les Terres Gironi-
nes i Arran de Terra Coo-

perativa. “L’objectiu era
valorar que hi havia nego-
ci”, i amb aquesta idea van
fer xarxa amb una altra
cooperativa gironina, La
Diligència, que s’encarre-
ga de la distribució de pro-
ductes ecològics. La col·la-
boració ha fet possible
obrir una seu conjunta en
una nau d’Artés, al Bages,
on es fa l’envasat dels ous,
i La Diligència s’encarrega
de fer-ne la distribució. A
més de la logística, també
disposen d’un punt des
d’on fan la distribució per
a altres petits productors
de la zona. ■

Els propietaris de les granges que formen la cooperativa, amb la pancarta de la nova marca que els uneix ■ CEDIDA



El servei de bus entre Granollers i la Roca
es reforçarà al setembre - El 9 Nou
PREMSA D´OSONA, S.A. Plaça de la Catedral, 2. Vic. Tel. 93 889 49 49 | Carrer Girona, 34,
Granollers. Tel. 93 860 30 20



CULTURANOU9EL Divendres, 19 de juliol de 202432

Granollers

EL 9 NOU

El Ral·li fotogràfic 
“Granollers es revela” va 
donar a conèixer els guanya-
dors de la seva 25a edició. 
Les imatges dels guanyadors 
es troben exposades fins al 
19 de juliol al Centre Cívic 
Nord.

En aquesta convocatòria hi 
van participar 66 adults i 21 

infants que, amb el mateix 
Ral·li com a temàtica, hi van 
proposar la seva mirada úni-
ca. Les fotografies es van fer 
el diumenge 2 de juny i els 
participants disposaven d’un 
temps limitat per fer-les i 
presentar-les.

Els premiats de cada cate-
goria, infantil, adulta i col-
lecció, van rebre un obsequi i 
un val de 100 euros en mate-
rial fotogràfic.
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Els guanyadors del Ral·li fotogràfic a l’acte de lliurament premis de la setmana passada

Els guanyadors del Ral·li 
fotogràfic de Granollers 
exposen les seves imatges

Esperit! aposta per la cançó 
en el nou disc

amb el Joan, i quan vaig veure 
el resultat vaig al·lucinar, la 
cançó era increïble”. 

Altres veus còmplices 
han estat la de la seva filla 
Cèlia, de vuit anys, que ha 
posat veus en un parell de 
cançons, o la d’Estel Boada, 
una col·lega que va conèixer 
fa vuit o nou anys amb motiu 
d’un concert de The Walter 
Thomson Orchestra, i amb 
la qual des de llavors han fet 
coses conjuntament.

Estel Boada, amb la seva 
veu i teclats, és una de les 
músiques que formen la ban-
da amb la qual Esperit! ja ha 
fet alguns concerts en viu. 
La resta són Joan Colomo, 
al baix, i Pol Folguera, a la 
bateria. “Des de la publicació 
del disc toquem amb aquest 
format de quatre, amb algun 
canvi quan algun dels músics 
no pot venir”. Al concert que 
faran el 27 de juliol al Poble-
sec de Barcelona, en canvi, 
experimentarà amb la for-
mació i s’acompanyarà d’una 
banda del poble, Los Tripi-
ana, amb la qual explorarà 
sonoritats més rítmiques. El 
27 de setembre actuaran al 
Teatre Pare Casals de Sant 
Esteve de Palautordera, en 
el que espera que sigui un 
concert especial amb l’acom-
panyament de gent que ha 
participat en el disc, i el 20 
de setembre a Vic. 
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El músic Mau Boada, ‘Esperit!’

Sant Celoni

T.T.

Esperit!, el projecte més 
personal del músic Mau Boa-
da, de Sant Celoni i veí de 
Campins, ha tornat amb el 
seu quart disc de llarga dura-
da, Cançons, que culmina el 
camí iniciat amb Endavant 
continu (2011), La lluminosa 
(2014) i Ilíada (2019).

Amb aquest nou treball 
discogràfic, el públic desco-
brirà un artista nou. Sense 
deixar de banda les atmosfe-
res i els jocs musicals diver-
sos, Boada posa èmfasi ara en 
el format de cançó. El músic 
n’utilitza la fórmula més 
clàssica, composta per una 
lletra, una melodia, una tor-
nada i tota la màgia. El disc 
es presenta en una edició en 
vinil limitada a 100 exem-
plars, tots numerats i signats 
per l’artista. Boada va gravar 
el nou disc al seu estudi, Ca 
la Cari, a Campins.

De fet, Boada ja fa anys que 

van fent reculls de cançons. 
“Tenia aquest projecte, agru-
pant diferents peces amb lle-
tra, veu, cantades i amb una 
història al darrere”, ha expli-
cat el músic. Aquests reculls, 
que guardava en carpetes 
d’ordinador, no els havia 
arribat a publicar mai. “És un 
projecte que s’ha allargat en 
el temps i que ara veu la llum 
per primera vegada”. Algunes 
cançons, les més antigues, 
pertanyen al 2006, abans que 
comencés amb el projecte 
personal d’Esperit! i d’altres 
daten de l’any passat. “La 
segona cançó del disc, “Tiri-
sona”, la vaig fer quan em 
vaig comprar el meu primer 
quatre pistes”, recorda Boada. 
En una altra de les cançons. 
“La sèpia negra” ha tingut la 
col·laboració d’un altre músic 
de Sant Celoni i amic seu. 
“Aquesta és una cançó que 
havia gravat mil cops, però 
no publicat, i de la qual no 
acabava d’estar content, fins 
que la casualitat em va portar 

Lliçà de Vall estrena 
festival de música, el 
Gatzara Sonora
Lliçà de Vall

Lliçà de Vall celebra aquest 
divendres el seu primer festi-
val de música, Gatzara Sono-
ra DV19JL, des de les 7 de la 
tarda fins a les 2 de la mati-
nada. Can Coll acollirà actu-
acions de diversos gèneres 
musicals en un ambient fes-
tiu i familiar, amb menjars i 
begudes per a tots els gustos. 
Els artistes participants són 
Primo Rumbero, P&P Sound 
DJ’s, Raptor Killers i Mon 
DJ. L’entrada val 4 euros si 
es compra anticipada i 6 a 
taquilla.                                                                             

Gala Dalí,  

a la Roca Village

La Roca del Vallès 

La Roca Village mostra 
aquests dies l’exposició 
“Muchas caras de Gala Dalí” 
en col·laboració amb la Fun-
dació Gala-Salvador Dalí. es 
tracta de redescobrir el mite 
i reivindicar el seu impacte 
en la cultura i la moda actu-
als, així com la seva influèn-
cia en les noves generacions. 
Hi participen el fotògraf 
Jordi Bernardó i la pintora 
Carala Fuentes. El resultat 
és un retrat inèdit de la 
musa en forma d’interven-
ció artística a gran escala.

El músic Mau Boada, de Sant Celoni, estrena el quart treball discogràfic, ‘Cançons’
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La Roca es proposa desenvolupar 
el Pla de les Hortes com a prioritat
El govern de Junts presenta el PAM i admet que cal una millora important dels equipaments

J.
V.

L’alcaldessa, Marta Pujol, parlant al principi de la sessió aquest dimarts al Centre Cultural de la Torreta

La Roca del Vallès

J.V.

L’Ajuntament de la Roca, 
governat en minoria per 
Junts, amb 6 dels 17 regidors, 
es proposa com a prioritat 
el desenvolupament del 
pla urbanístic del Pla de les 
Hortes com a instrument per 
crear habitatge. Un objectiu 
que també pretén aconseguir 
amb les cases dels Mestres 
de la Torreta de la Roca 
Centre. És un dels punts que 
formen part del Pla d’Actua-
ció Municipal (PAM) que el 
govern va presentar aquest 
dimarts a la tarda al Centre 
Cultural de la Torreta.

El regidor d’Urbanisme 
i Habitatge, Dani Valls, va 
explicar que un altre dels 
objectius del PAM és la 
millora dels equipaments 
públics, dels quals va adme-
tre que molts estan en 
desús i “cal arreglar-los per 
donar-los vida”. I destacava 
especialment la millora dels 
equipaments esportius.

El PAM s’estructura en 
4 objectius, estratègics, 20 
objectius específics i 122 
actuacions. Valls va explicar 
que el compliment del pla es 
pot seguir a través d’un codi 
QR a la web municipal.

Els membres del govern 
van detallar alguns dels 
objectius, entre els quals 
destaquen millorar l’eficièn-

cia energètica dels edificis 
públics amb la instal·lació de 
plaques solars, potenciar l’ac-
tivitat econòmica fent atrac-
tius els polígons, i també la 
turística, a partir d’elements 
com la Ruta Prehistòrica i 
el patrimoni. També l’oferta 
cultural i l’atracció de turis-
me. “Atraure turistes genera 
feina i també consum per als 
comerços”, deia la regidora 
de Desenvolupament Econò-
mic, Raquel Vilardebó.

L’alcaldessa, Marta Pujol, 
va qualificar el PAM d’am-
biciós, tot i que reconeixia 
la dificultat de governar en 
minoria. “És l’instrument 
que ens permetrà que tot allò 
que portàvem al programa 

electoral, o la majoria de 
coses, es portin a terme o 
que, si més no, tinguem un 
instrument per planificar-
les”. “El poble necessita mol-
tes coses i necessita ambició. 
Que siguem només sis no vol 
dir que no siguem valents. 
Posem el ciutadà al centre 
per fer que us sentiu orgullo-
sos del vostre poble”. I adme-
tia que  el fet de governar en 
minoria fa que calgui buscar 
el consens amb l’oposició. 
“Sabem que ens cal l’oposi-
ció”, deia i posava en relleu 
que govern i oposició han 
firmat un pacte d’inversions. 
“Creiem en aquest pacte 
d’inversions i el tirarem 
endavant”.

L’alcaldessa també es refe-
ria la importància dels recur-
sos humans a l’Ajuntament. 
“Hem après que les políti-
ques de recursos humans són 
essencials. Hem de posar més 
tècnics per poder fer més 
coses”. I va anunciar la incor-
poració d’un nou enginyer i 
de tècnics en administració 
general. Pujol reconeixia la 
importància d’atendre les 
necessitats del dia a dia. “Sé 
que sou exigents en les coses 
del dia a dia”, deia als assis-
tents. I, efectivament, algu-
nes persones van intervenir 
per denunciar l’estat d’aban-
donament que, segons ells, 
pateixen les zones verdes, les 
voreres o els camins. 

Els principals grups de 
l’oposició acusen Junts de no 
comptar amb ells per al PAM

D’esquerra a dreta, Fortí, García i Gil, aquest dimarts al local del PSC

La Roca del Vallès

J.V.

Els grups del PSC, ERC i Ara 
la Roca, a l’oposició, han 
denunciat aquesta setmana 
que el govern de Junts no els 
ha tingut en compte a l’hora 
d’elaborar el Pla d’Actuació 
Municipal (PAM). Ho van 
dir en una roda de premsa 
al local del PSC Francisco 
García Lorenzana (PSC), 
Albert Gil (ERC) i Jordi For-
tí (Ara la Roca).

Tots tres qualifiquen el 
fet d’un incompliment del 
pacte firmat al febrer per 
aprovar el pressupost del 
2024. També denuncien 
que el PAM no inclou una 
part important dels pactes 
firmats amb els tres grups, 

tant el del pressupost com 
el del pla d’inversions fir-
mat al maig.

Entre altres punts que 
diuen que no inclou el PAM 
hi ha les inversions en la 
renovació del clavegueram, 
la redacció d’un pla direc-
tor d’asfaltatges, afrontar 
els dèficits urbanístics de 
les urbanitzacions, fer els 
estudis per a la renovació 
del sistema de subministra-
ment d’aigua o elaborar un 
pla d’equipaments. Afegei-
xen que al PAM li manca 
concreció del calendari, 
pressupost previst i recur-
sos humans i materials per 
a cada actuació. I conside-
ren que oblida actuacions 
estratègiques com un pro-
jecte educatiu de municipi 

que inclogui incorporar 
graus d’FP, iniciar la redac-
ció del POUM, recuperar la 
programació musical i artís-
tica estable, potenciar l’Ar-
xiu de la Memòria Popular 
i solucionar els problemes 
d’atenció primària.

L’alcaldessa, Marta Pujol, 
es defensava dient que el 
PAM és un instrument de 
planificació del govern. 
“Presentar un PAM, que és 

un projecte de govern, no 
està barallat amb un pacte 
d’inversions, que és un pac-
te firmat i aprovat pel ple. 
Portar un PAM a ple no és 
obligat, hi ha ajuntaments 
que l’aproven per junta de 
govern, altres per resolució 
d’alcaldia. Si l’havíem de 
portar després de negociaci-
ons amb l’oposició possible-
ment hauria sigut el 2026 i 
encara no l’hauríem signat”. 

En funcionament 
l’ampliació  
del CAP  
de Santa Maria 
de Palautordera

Sta. Maria de Palautordera

EL 9 NOU

Aquesta setmana ha entrat 
en funcionament l’ampliació 
del CAP de Santa Maria de 
Palautordera, que ha pas-
sat dels 400 a 1.500 metres 
quadrats. S’ha construït una 
segona edificació, annexa-
da a l’edifici antic, en una 
parcel·la de terreny cedida 
per l’Ajuntament.

Amb aquesta ampliació, el 
centre ha triplicat els espais 
d’assistència disponibles, ha 
passat de 7 consultes a 21. 
També ha sumat una sala 
polivalent per a activitats 
comunitàries i està previst 
que incorpori serveis d’odon-
tologia i llevadora.

Tota l’activitat assistencial 
es fa ara en el mòdul nou, 
mentre que l’antic ha quedat 
destinat a espais adminis-
tratius i de suport. Les obres 
d’ampliació del CAP han 
suposat una inversió total de 
3.320.545 euros, finançats 
pel Servei Català de la Salut, 
amb Fons Europeus REACT.

Amb aquestes obres, el 
CAP podrà oferir una millor 
atenció als veïns del munici-
pi, també als de Sant Esteve 
i Montseny. A partir del 29 
de juliol i fins al 26 d’agost, 
el CAP farà horari d’estiu: de 
dilluns a dijous de 8 del matí 
a 8 del vespre; i divendres de 
8 del matí a 3 de la tarda.

El CAP  
de Bigues tancarà 
als matins fins  
al 6 de setembre

Bigues i Riells del Fai

El servei d’atenció primària 
de la Mancomunitat de la 
Vall del Tenes modifica els 
horaris de cara al període 
de vacances. Del 29 de juliol 
al 6 de setembre el CAP de 
Bigues obrirà d’1 del mig-
dia a 8 del vespre. El centre 
atendrà tant els veïns de 
Bigues com de Santa Eulàlia. 
Fora d’aquesta franja, l’aten-
ció es farà al CAP de Santa 
Eulàlia, de 8 del matí a 1 del 
migdia. Amb servei per als 
habitants d’ambdós muni-
cipis. Davant les previsions 
d’altes temperatures per als 
propers dies, l’Atenció Pri-
mària recomana combatre 
els efectes de la calor bevent 
aigua, evitant sortir a les 
hores de màxima calor, bus-
car espai climatitzats, portar 
roba lleugera i aplicar-se 
protector solar.



Exigen el cese del director de Quatre
Camins por poner en peligro la seguridad
del personal y los presos
El sindicato de funcionarios CSIF ha pedido el «cese inmediato» del director de la cárcel de
Quatre Camins, en la Roca del Vallès (Barcelona). Y lo ha hecho en una carta que ha remitido al
director general de los Servicios Penitenciarios de la Generalitat, argumentado que actuó
«negligentemente poniendo en grave riesgo la seguridad de los trabajadores y de la población
reclusa».

En concreto, el sindicato denuncia dos hechos muy controvertidos. Por un lado, uno que tuvo
lugar el 5 de julio. El director autorizó una actividad en el departamento de Enfermería llamada
«Jornadas de Hermanamiento y Convivencia». Consistió en un «retiro místico» en el que
participaron diez internos y siete voluntarios externos durante tres días y dos noches «velando la
figura de una virgen».

Pero más que la actividad en sí, el problema es que el director permitió, aseguran desde el
CSIF, que se usaran cuchillos, tijeras y cuerdas largas para elaborar manualidades. Y,
además, el jefe de servicios «tuvo que reforzar la seguridad» debido precisamente a la
presencia de esos objetivos y la «cercanía del camino de rodadura para evitar posibles fugas
con las cuerdas». Pero, además, se permitió a los internos «pernoctar fuera de sus módulos de
referencia».

Y el sindicato alerta que la experiencia «gustó tanto» que se plantea autorizar un retiro de diez
días en lugar de tres, porque un inspector de Servicios Penitenciaros que visitaba el centro lo
consideró «novedoso y positivo» y animó al director a extender la duración de estos retiros.

Hay que tener en cuenta que el director de Quatre Camins no lleva ni un mes en el cargo, tras el
cese del anterior responsable del centro penitenciario, de Domingo Estepa. Y como telón de
fondo está el asesinato de Núria hace cuatro meses, a mediados de marzo, por parte de un
preso de Mas d’Enric (Tarragona). Y para ello utilizó un cuchillo. El agresor era un preso de
confianza y trabajaba en la cocina de la cárcel.

De ahí que desde el CSIF consideren que la situación «parece sacada de una película de
Quentin Tarantino, pero es la realidad vivida en Quatre Camins hace una semana, gracias a
este director». Y precisamente por el recuerdo del asesinato de Núria, el sindicato lamenta que
«parece que solo los trabajadores penitenciarios han aprendido la lección, mientras que este
director incompetente y negligente ha puesto en peligro a los funcionarios sin que nadie diga
nada. Todo está permitido en connivencia con los mandos que avalan su nombramiento. Ellos
serán responsables de lo que pueda ocurrir», apuntan desde el CSIF.

Agresión en el polideportivo

Y el segundo incidente que denuncia el sindicato tuvo lugar hace solo unos días, el 12 de julio,
en el polideportivo. De entrada, explican que el servicio «estaba bajo mínimos» por incidencias
de personal. El jefe de servicios ordenó el cierre del área educativa para dejar el polideportivo



con dos funcionarias «pero el director no estuvo de acuerdo», y la actividad se desarrolló con
una funcionaria. Y fue durante la tarde que se produjo el incidente: un interno agredió a otro
con una barra de pesas «dejándolo inconsciente en un charco de sangre».

«Sin seguridad en el centro no hay tratamiento posible, pero parece que a este director no le
importa. Lo indignante es que después del precedente con el anterior director, hayan decidido
poner en el cargo a este señor, lo cual es una declaración de intenciones por parte del secretario
y la consejera», denuncian desde el CSIF.



El servei de transport urbà en la conurbació de
Granollers s’incrementarà a partir del 2 de setembre |
Revista Digital del Vallès

Diuen que serà a partir de la tardor, després de l’impàs del mes d’agost que l’oferta del servei disminueix
considerablement, quan es posaran en marxa una sèrie de millores en el servei d’autobusos urbans de Transgran.
Aquest dimarts a la tarda es reunien a la Sala de plens de l’Ajuntament de Granollers els quatre alcaldes
i alcaldesses de les poblacions que conformen la conurbació, la mateixa Granollers, Les Franqueses, Canovelles
i La Roca, amb la consellera de Territori en funcions de la Generalitat, Ester Capella Farré.
La principal novetat és la incorporació de dos nous autobusos per reforçar el servei a les línies L1 (Can Gili.
Hospital La Torreta), i L6 (Can Bassa-Ajuntament de Les Franqueses), amb una freqüència de pas de 20 i 25 minuts.
S’anuncia també un reajustament de totes les línies per garantir la puntualitat.
L’alcaldessa de Granollers, Alba Barnusell afirmava que la millora del transport públic és una de les prioritats del
present mandat, per tal que els ciutadans puguem moure’ns entre els municipis més propers sense haver de fer servir
el cotxe privat. Per finançar les actuals línies l’Ajuntament de Granollers aportarà l’any vinent, 2025 un import de
1.254.000 Euros, 349 mil més que l’any 2023.
Els quatre alcaldes destacaven que els respectius municipis comparteixen de vegades un mateix carrer i apostaven
per la sostenibilitat i la millora del medi ambient. L’alcaldessa de La Roca, Marta Pujol, valorava positivament
l’augment del servei de transport interurbà, especialment la línia L-51 (Granollers-La Roca-La Roca Village) que a
partir de setembre també augmentarà la seva freqüència de pas. La Roca aporta a Transgran 413.000 euros anuals.
L’alcalde de Canovelles. Emili Cordero, redundava en l’obligació que com a Comarca es té d’oferir propostes de
mobilitat per substituir els vehicles privats, a la vegada que descongestionar els nuclis urbans. Canovelles destina,
segons l’alcalde 241 mil euros al transport públic.
Coincidia amb els altres tres màxims responsables municipals l’alcalde de Les Franqueses, Juan
Antonio Corchado, on especialment hi havia hagut el darrer any protestes dels usuaris del bus per
la suspensió durant l’agost de la línia L6 i que es va haver de modificar a correcuita el seu horari per restablir-lo. Les
Franqueses aportaran l’any vinent gairebé un quart de milió d’euros al servei.
La consellera en funcions, en el seu llarg parlament, al que potser vàrem obligar a perllongar amb algunes
preguntes que, tot sigui dir de pas no van caure gaire bé, indicava que la Generalitat ha aportat enguany 300

https://revistadelvalles.es/wp-content/uploads/2020/04/bus-granollers.jpg


mil Euros com a subvenció al servei, «una aportació que respon a la voluntat de potenciar l’autobús, afavorint la
mobilitat col·lectiva i descarbonitzada i garantir l’accés al transport públic en igualtat de condicions a tota Catalunya».
Pel que fa a estadístiques, les sis línies urbanes que donen servei a la conurbació de Granollers
van comptabilitzar l’any passat un total de 1.243.133 viatgers, arribant gairebé a la xifra record de l’any 2029, abans
de la pandèmia que va ser de poc més de cinc mil passatgers més. Per aquest any 2024 es preveu que la xifra
arribi al 1.400.000.
En el torn de preguntes, i aprofitant els comentaris de molts dels que en som usuaris, vàrem proposar, ja que el
servei, fins ara sol ser força deficient, en quan respecte a horaris, si després d’aquestes modificacions i millores, no
caldria dins un temps prudencial, tornar a fer una reunió, pública per revisar si realment la millora ha existit. També es
va fer la pregunta, referint-se a l’ús de la targeta de jubilat, i aprofitant les paraules de la consellera d’«igualtat de
condicions» com és que si a Barcelona, la popular T4 costa 2 euros per a 10 viatges, amb dret inclòs a
transbordament i a Mollet val 2’40, a Granollers per la targeta verda T-10 s’han de pagar 3’90 euros. Pregunta difícil
de contestar pel que es va veure.

Josep MAS



Diversitat religiosa als cementiris, cooperació al desenvolupament,
targetes moneder i protecció dels menors, temes del Consell
d’Alcaldies de juliol - Consell Comarcal del Vallès Oriental
Els alcaldes i alcaldesses del Vallès Oriental s’han reunit avui en el Consell d’Alcaldies ordinari del mes de juliol, celebrat a l’Espai La Vinya,
de Martorelles. Els temes tractats, entre d’altres, han estat la diversitat religiosa als cementiris, la cooperació al desenvolupament, la protecció
de la infància i l’adolescència i el nou sistema de targetes moneder per a famílies vulnerables.

La presentació de l’’Estudi de la capacitat dels cementiris municipals del Vallès Oriental en relació a la diversitat religiosa’ ha estat un dels temes
centrals de la trobada. El Vallès Oriental, comarca pionera en abordar la diversitat religiosa als cementiris, va tractar aquest tema en el Consell
d’Alcaldies de novembre de 2021, on es va donar a conèixer les característiques de l’estudi encarregat a la Diputació de Barcelona, un estudi que vol
donar resposta als reptes que es plantegen des d’un punt de vista d’espai físic com sociològic.

La presentació ha anat a càrrec de Roser Llopis, tècnica d’arquitectura del Servei Equipaments i Espai Públic i Jordi Pérez, tècnic del Servei de
Convivència, Diversitat, Infància i Persones grans de la Diputació de Barcelona.

L’objecte del treball ha estat l’estudi de la capacitat de 23 cementiris municipals de 20 municipis del Vallès Oriental de més de 5.000 habitants i la
forma d’integrar les diverses confessions religioses en els recintes municipals.

El treball ha tingut en compte la destacada presència del col·lectiu marroquí sobre la resta d’orígens i la xifra aproximada de 15.000 residents de
confessió musulmana, així com l’estimació de l’evolució futura de defuncions.

Concretament, s’ha analitzat la realitat física dels cementiris municipals, la possibilitat de construcció de noves unitats d’enterrament destinades a la
diversitat religiosa dins el cementiri existent i la possibilitat d’ampliació dels cementiris municipals.

S’ha fet un repàs dels municipis amb cementiris amb possibilitat de noves unitats d’enterrament per la diversitat religiosa, segons legislació vigent, els
municipis amb cementiris amb potencial de creixement molt reduït o inexistent, segons legislació existent i els potencials que els cementiris tenen per
cobrir les necessitats respecte la diversitat religiosa.

Des de la Diputació de Barcelona es recomana que des dels diversos Serveis d’Urbanisme dels ajuntaments en tingui en compte la necessitat d’espai
en la previsió de les reserves d’Equipaments funeraris, i també han fget propostes per cobrir dins dels recintes funeraris municipals les necessitats
de la població de confessió musulmana.

En aquest sentit, el president del Consell Comarcal, Emilio Cordero, comentava que “abans les persones de fora de Catalunya s’enterraven fora,
però els fills d’aquestes famílies ja s’enterren aquí, i això és el que vam demanar en l’estudi, preveure que els fills i filles de persones nouvingudes amb
altres diferències culturals s’acabaran enterrant aquí, i els municipis hem de preveure aquests espais on entrin totes les diversitats culturals”.

 

Cooperació al desenvolupament

En la trobada, s’ha fet una presentació del Fons Català de Cooperació al Desenvolupament (FCCD), a càrrec de la seva secretària, Maria Llauradó, i
el director, David Minoves.

S’han compartit xifres sobre el grau de cooperació dels municipis vallesans tals com que dels 39 municipis del Vallès Oriental, 26 són socis del Fons
Català de Cooperació al Desenvolupament (un 66%)i, a més, 9 municipis més de la comarca han fet aportacions a projectes de cooperació i acció
humanitària del Fons Català, la qual cosa suma 35 ajuntaments de la comarca que actuen en cooperació al desenvolupament (90%).

A més, 3 dels 22 municipis catalans que dediquen més del 0,7% a cooperació al desenvolupament són del Vallès Oriental (La Garriga, Caldes de
Montbui i La Roca del Vallès). Aquestes dades situen el Vallès Oriental com una de les comarques més actives en matèria de cooperació al
desenvolupament i solidaritat internacional.

També s’ha fet un repàs dels projectes d’agermanament amb territoris de Nicaragua des del Vallès Oriental, on actualment hi ha sis municipis
agermanats amb poblacions de la zona de Chinandega Norte.

El FCCD ha aprofitat per compartir la reflexió sobre el context polític que viu Nicaragua des de l’any 2018, que va afectar als projectes en marxa, per la
qual cosa es van obrir noves vies de suport a la població nicaragüenca amb projectes destinats a refugiats i refugiades a Costa Rica (educatius,
productius, sanitaris... on el FCCD desenvolupa actualment 5 projectes de suport.

 

La LOPIVI als equipaments esportius, recreatius i de lleure

En el transcurs de la reunió també s’ha fet una sessió informativa sobre la Llei Orgànica de protecció integral a la infància i l’adolescència davant la
violència (LOPIVI), i concretament la seva aplicació en els equipaments esportius i de lleure.

La jurista especialitzada en infància i adolescència del Consell Comarcal, Almudena González, ha fet un repàs de les obligacions dels poders
públics en aquest àmbit. I ha recordat, entre d’altres, que el principi que ha de guiar totes les actuacions i polítiques públiques és l'interès superior de
l'infant.

S’ha recordat que, per protegir la infància i adolescència contra qualsevol forma de violència, la LOPIVI col·loca al centre als nens i les nenes, motiu pel
qual preveu, de manera obligatòria, el desenvolupament de determinades figures, entre elles la persona delegada de Protecció a equipaments
esportius, recreatius i de lleure.

Aquesta figura s'encarregarà de la difusió i el compliment dels protocols establerts, així com d'iniciar les comunicacions pertinents en els casos en què
es detecti una situació de violència.

https://fonscatala.org/el-fons/
https://fonscatala.org/el-fons/


Tots els equipaments i entitats, amb independència del seu tamany i amb independència de la seva naturalesa pública, privada o concertada, estan
obligades al compliment de la LOPIVI.

 

Targetes moneder per a famílies vulnerables

En la trobada s’ha aprofitat per explicar la modificació del Contracte Programa 2022-2025 entre el Departament de Drets Socials i el Consell Comarcal,
en el qual s’ha afegit una addenda per a implementar el Programa FSE+ d’Assistència Material Bàsica (BÁSICO).

El FSE+ es configura com a principal instrument de la Unió Europea per invertir en les persones i aplicar el pilar europeu de drets socials com és la
inclusió social i la lluita contra la pobresa i l'exclusió social, prioritzant mesures per reduir i prevenir la pobresa infantil.

Aquest programa substitueix el sistema de subministrament d´aliments i productes d´higiene per un sistema de provisió de targetes de compra
que permet a les famílies beneficiàries adquirir aliments frescos i productes que consideren més necessaris en la seva situació particular en
determinats supermercats acreditats.

El Consell Comarcal gestionarà aquest nou programa a l’Àrea bàsica de serveis socials del Vallès Oriental, que comprèn els 36 municipis de menys de
20.000 habitants de la comarca (tots excepte Granollers, Mollet del Vallès i les Franqueses del Vallès).

Des del Consell d’Alcaldies, però, s’ha instat al Consell Comarcal a traslladar al Departament de Drets Socials la inquietud per la reducció de famílies
beneficiades que d’entrada representaria respecte a l’actual sistema, segons la proposta que s’ha fet arribar, i al fet que els ajuts depenguin de fons
socials europeus, i s’ha acordat esperar a l’aprovació i signatura de l’addenda del nou programa a les negociacions que s’estan desenvolupant des de
les dues entitats municipalistes amb la Generalitat.

Tal com ha dit el president del Consell Comarcal, Emilio Cordero, “és un recurs que se’ns posa a l’abast però que no és suficient i, a més, quan no hi
hagin fons europeus com ho pagarem?” I ha afegit que “hem acordat que fins que les entitats municipalistes no es posin d’acord  no pujarem a aquest
carro perquè, si no, acabarem pagant els ajuntaments un tema del que hauria de fer-se càrrec l’administració que li toca”.

Per altra banda, el Consell d’Alcaldies ha informat favorablement a la modificació del reglament del Servei d’Ajuda a Domicili, que preveu, entre
d’altres, més flexibilitat per cobrir necessitats d’alguns municipis rurals o prestar servei en situacions de risc greu i incorpora noves necessitats com
tasques preventives i comunitàries, més personalització del Servei i la responsabilitat social.  

 



 

Aquesta acció del Consell Comarcal contribueix a l’Objectiu de Desenvolupament Sostenible (ODS) número 16 "Pau, justícia i institucions sòlides". El
Consell Comarcal aposta per treballar, com administració pública, en el marc de l'Agenda 2030 i els ODS.

 

 

https://www.vallesoriental.cat/2028-el-consell/accio-de-govern/ods-i-agenda-2030/
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A la Roca tenim botigues - El 9 Nou

Una de les entrades de La Roca Village, a la Roca del Vallès / foto: Griselda Escrigas

A la Roca tenim botigues. Tenim botigues, un camp de golf i moltes urbanitzacions. També tenim una presó, però sobretot tenim
botigues. L’outlet més gran d’Europa!

 

A la Roca també vam tenir un president, Marc de Vilalba, 13è president de la Generalitat. I moltes altres coses, vam tenir… Un
cinema, per exemple. Que de fet encara hi és, però suposo que l’Església el tindrà tancat fins al dia del judici final. També teníem la
Pedra de les Orenetes. Que bé, la pedra encara hi és, però de les pintures rupestres, patrimoni de la humanitat de la UNESCO, ja
no en queda ni rastre. Igual que dels poblats ibers, que hi són, però ningú sap ben bé on.

 

Per sort, si venim una mica més cap aquí, encara ens queden alguns grups de música de quan la Roca era la capital –m’atreviria a
dir mundial– del punk (de fet són tots la mateixa gent amb diferents noms, però com que ho fan molt bé tampoc no ens queixarem).

 

Però ja n’hi ha prou de ser pessimistes, que tenim botigues! Milions de turistes de tot el món venen cada any a la Roca. L’any
passat en van ser cinc milions! El poble ni el trepitgen, però de venir, venen.

 

Tot i que, si parlem d’elements turístics, és impossible no parlar d’allò que tenim al nostre escut i no, no és en Mickey Mouse. De
parc d’atraccions encara no en tenim. És la roca que dona nom al poble. I a sobre d’aquesta roca, el nostre castell. Dic nostre,
perquè és a la Roca, perquè els propietaris no és que ens el deixin visitar gaire (de fet mai). Un castell, bé cultural d’interès
nacional, amb uns senyors del castell que de la Llei de patrimoni de Catalunya no en deuen haver sentit ni a parlar. Deu ser per
això que allò que hauria d’estar obert al públic com a mínim quatre dies al mes no s’ha complert mai, i això que la llei ja té més de
30 anys.

 

Almenys, i aquí he de ser sincer, no podem dir que cap roquerol no hagi pogut veure mai l’interior del castell. Els més fans de
Jackie Chan hem pogut contemplar com a dins d’una sala del nostre castell s’hi duu a terme la lluita final de la pel·lícula Wheels on
Meals (1984) i, de passada, com s’ho fa el protagonista per entrar-hi per una finestra. Esperem que a nosaltres ens hi deixin entrar



per la porta i que sigui ben aviat.

 

Però, perdoneu-me, que he dit que parlaria de coses bones i és que sembla que aquest any tenim doble recció de sort. Per una
banda, per fi s’ha aconseguit crear la Foradada, un espai per als joves –i no tan joves– del poble. Que s’ha hagut d’okupar, sí, però
no és que la Roca sigui coneguda precisament per cuidar les entitats del poble. Ah, i compte si hi aneu, perquè ja se sap que
passejar per la Roca és perillós, que no pots fer ni dues passes sense que s’aturi un cotxe a preguntar com s’arriba a les botigues.

 

Però això no és el millor de tot. Recordeu que abans us he parlat de Marc de Vilalba, president de la Generalitat? Doncs aquest
any, un altre roquerol, Salvador Illa, ha guanyat les eleccions autonòmiques. Com a mínim les primeres, ja veurem com acaba, la
cosa. Durant l’anterior legislatura, quan era president del govern alternatiu ja va parlar sobre el patrimoni i de com a la llei del 1993
li fan falta algunes millores.

 

Serà ell qui aconseguirà obrir el castell o protegir les restes prehistòriques? Això encara no ho podem saber, però, potser, aquest
Salvador Illa, si acaba sent president, aconseguirà millorar la Roca. I dic aquest perquè l’atzar és capritxós, i és que a la Roca, ja fa
uns anys, vam tenir un alcalde que també es deia Salvador Illa. Un alcalde que, al nostre poble, només hi va deixar un camp de
golf, especulació i botigues.



Amplien el servei de bus entre Granollers,
les Franqueses, Canovelles i la Roca a
partir del setembre
- Publicitat -

ACN Granollers – El servei de bus que uneix Granollers, les Franqueses del Vallès, Canovelles
i la Roca del Vallès tindrà més expedicions a partir del 2 de setembre. En concret, hi haurà un
bus més a les línies L1 (Can Gili-La Torreta) i L6 (Corró d’Avall-Granollers). Això farà que la
freqüència de pas de l’L1 passi de 25 a 20 minuts, mentre que l’L6 es reduirà dels 30 minuts
actuals fins a 25. Els alcaldes dels quatre municipis i la consellera de Territori, Ester Capella,
han presentat l’ampliació del servei aquest dimarts, tot afegint que es reajustaran els horaris de
totes les línies. Transgran engloba nou línies que donen servei a una població de 105.000
habitants. L’any passat va transportar 1,2 milions d’usuaris i es preveu que enguany arribi als
1,4.

Publicitat



Amplían el servicio de bus en la
conurbación de Granollers (Barcelona) a
partir del 2 septiembre - EUROPAPRESS
Pie de Foto:

 Los alcaldes de Granollers, Les Franqueses del Vallès, Canovelles y La Roca del Vallès
(Barcelona) y la consellera de Territorio, Ester Capella
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El servei de transport urbà s’incrementarà a
partir del 2 de setembre - Ajuntament de les
Franqueses del Vallès
Així ho han explicat els alcaldes i alcaldesses dels 4 ajuntaments que formen part de la
conurbació: Granollers, les Franqueses, Canovelles i la Roca del Vallès, juntament amb la
consellera de Territori de la Generalitat de Catalunya, Ester Capella i Farré

Transgran, el servei de transport urbà de Granollers, les Franqueses del Vallès, Canovelles i la
Roca del Vallès augmentarà el seu servei a partir del 2 de setembre amb dos nous autobusos a
les línies L1 (Can Gili-Hospital-La Torreta) i L6 (Corró d’Avall- Hospital-Granollers). Amb la
incorporació d’aquests dos nous vehicles, durant tot l’any, els dies feiners, de 6.00 a 23.00
hores, la freqüència de pas serà de 20 minuts a l’L1 i de 25 minuts a l’L6. Fins ara, els autobusos
passaven aproximadament cada 25 i 30 minuts respectivament. L’1 passa de 3 autobusos a 4,
mentre que l’L6 passa de 2 a 3. Aquest increment del servei anirà acompanyat d’un
reajustament dels horaris de totes les línies, per garantir la màxima puntualitat del servei.

Alba Barnusell Ortuño, alcaldessa de Granollers, ha subratllat que la millora del transport
públic és una de les prioritats d’aquest mandat. «Volem que la ciutadania pugui moure’s pel seu
municipi i els municipis més propers de manera còmoda sense haver d’agafar el cotxe. Volem
que l’autobús sigui la millor opció. Per això, aquest increment del servei és només el primer pas
de tot un pla de millora en què estem treballant i que comença a traduir-se en més recursos.»
«L’Ajuntament de Granollers ha fet un esforç molt important per augmentar la seva aportació:
l’any 2023, per finançar les línies centrals del servei vam aportar gairebé 905.000 euros. L’any
2025, n’aportarem gairebé 1.254.000 euros. Augmentem la partida en 349.000 euros».

L’alcalde de les Franqueses, Juan Antonio Corchado Ponce, ha remarcat que avui s’anuncien
unes millores en transport públic que s’han aconseguit teixint xarxes de col·laboració. «A les
Franqueses tenim present que les persones i la sostenibilitat són la nostra prioritat. Avui
presentem una millora de la mobilitat entre aquests municipis, però també per reduir l’ús vehicle
privat. Hem de continuar apostant per una mobilitat sostenible, promoure l’ús del transport
públic, de la bicicleta,... I anem cap aquest camí. De fet, és un dels objectius que tenim molt
presents en el nostre Pla d’Acció Municipal. Avui anunciem l’adquisició de dos autobusos per
dues línies, L1 i L6, amb una inversió important que per les Franqueses suposarà gairebé
250.000 euros l’any 2025».

Emilio Cordero Soria, alcalde de Canovelles ha destacat que “com a comarca tenim el deure
d'oferir propostes de mobilitat que substitueixin al vehicle particular. És un dels reptes cabdals
que tenim sobre la taula per diversos motius: pel medi ambient, per millorar la mobilitat i
descongestionar els nostres nuclis urbans, i també per garantir un bon servei a aquelles
persones que no disposen de vehicle privat, entre d'altres. En aquest sentit, l'augment de la
freqüència suposa un pas més en aquest camí. I, evidentment, és imprescindible que continuem
treballant plegats”.

Marta Pujol i Armengol, alcaldessa de La Roca del Vallès valora de forma molt positiva aquest
augment de vehicles i freqüència de pas en les línies de transport públic interurbà. «Per el nostre



municipi, el més petit dels implicats, el servei d’autobusos té una importància cabdal i és una
aposta de modernitat i sostenibilitat, essent que des de l’Ajuntament es farà un esforç econòmic
assumint una despesa municipal de 413.000 euros anuals, amb la voluntat de posar al servei de
la ciutadania una millor oferta de connectivitat amb els municipis del nostre entorn.”

Ester Capella i Farré ha recordat que la Generalitat ha aportat aquest any 300.000 euros per
garantir la continuïtat del servei i fer front al creixement de la demanda que estan registrant els
busos urbans i interurbans de la conurbació de Granollers: «Es tracta d’una aportació
econòmica que respon a la voluntat del Departament de potenciar l’autobús com a peça
fonamental del transport públic, afavorint la mobilitat col·lectiva i descarbonitzada. L’objectiu és
combatre l’emergència climàtica i garantir el dret a l’accés al transport públic a tota la ciutadania
de Catalunya, visqui on visqui».

Transgran és un servei operat per Sagalés a través d’un contracte programa amb la Generalitat
de Catalunya, que és qui té la competència exclusiva sobre el transport terrestre de viatgers per
carretera que transcorre íntegrament dins el territori català.

L’empresa compta amb 9 línies regulars amb autobusos híbrids que donen servei a una població
de més de 105.000 habitants. Els usuaris de les línies centrals de Transgran (L1, L20, L21, L22,
L3 i L6) van a l’alça. L’any 2019 van arribar a la seva xifra rècord, 1.248.300, que gairebé es va
igualar l’any 2023, després de la pandèmia, amb 1.243.133 usuaris. Les previsions pel 2024 per
aquestes línies se situen al voltant d’1.400.000 viatgers.



El servei de transport urbà de Granollers, la
Roca, les Franqueses i Canovelles
s’incrementarà a partir de setembre
Transgran, el servei de transport urbà de Granollers, les Franqueses del Vallès, Canovelles i
la Roca del Vallès augmentarà el seu servei a partir del 2 de setembre amb dos nous autobusos
a les línies L1 (Can Gili-Hospital-La Torreta) i L6 (Corró d’Avall- Hospital-Granollers). Amb la
incorporació d’aquests dos nous vehicles, durant tot l’any, els dies feiners, de 6.00 a 23.00
hores, la freqüència de pas serà de 20 minuts a l’L1 i de 25 minuts a l’L6. Fins ara, els autobusos
passaven aproximadament cada 25 i 30 minuts respectivament. L’1 passa de 3 autobusos a 4,
mentre que l’L6 passa de 2 a 3. Aquest increment del servei anirà acompanyat d’un
reajustament dels horaris de totes les línies, per garantir la màxima puntualitat del servei.

Alba Barnusell, alcaldessa de Granollers, ha subratllat que la millora del transport públic és
una de les prioritats d’aquest mandat. «Volem que la ciutadania pugui moure’s pel seu municipi i
els municipis més propers de manera còmoda sense haver d’agafar el cotxe. Volem que
l’autobús sigui la millor opció. Per això, aquest increment del servei és només el primer pas de
tot un pla de millora en què estem treballant i que comença a traduir-se en més recursos.»
«L’Ajuntament de Granollers ha fet un esforç molt important per augmentar la seva aportació:
l’any 2023, per finançar les línies centrals del servei vam aportar gairebé 905.000 euros. L’any
2025, n’aportarem gairebé 1.254.000 euros. Augmentem la partida en 349.000 euros».

L’alcalde de les Franqueses, Juan Antonio Corchado, ha remarcat que avui s’anuncien unes
millores en transport públic que s’han aconseguit teixint xarxes de col·laboració. «A les
Franqueses tenim present que les persones i la sostenibilitat són la nostra prioritat. Avui
presentem una millora de la mobilitat entre aquests municipis, però també per reduir l’ús vehicle
privat. Hem de continuar apostant per una mobilitat sostenible, promoure l’ús del transport
públic, de la bicicleta,... I anem cap aquest camí. De fet, és un dels objectius que tenim molt
presents en el nostre Pla d’Acció Municipal. Avui anunciem l’adquisició de dos autobusos per
dues línies, L1 i L6, amb una inversió important que per les Franqueses suposarà gairebé
250.000 euros l’any 2025».

Emili Cordero, alcalde de Canovelles ha destacat que “com a comarca tenim el deure d'oferir
propostes de mobilitat que substitueixin al vehicle particular. És un dels reptes cabdals que
tenim sobre la taula per diversos motius: pel medi ambient, per millorar la mobilitat i
descongestionar els nostres nuclis urbans, i també per garantir un bon servei a aquelles
persones que no disposen de vehicle privat, entre d'altres. En aquest sentit, l'augment de la
freqüència suposa un pas més en aquest camí. I, evidentment, és imprescindible que continuem
treballant plegats”.

Marta Pujol, alcaldessa de La Roca del Vallès valora de forma molt positiva aquest augment de
vehicles i freqüència de pas en les línies de transport públic interurbà. «Per el nostre municipi, el
més petit dels implicats, el servei d’autobusos té una importància cabdal i és una aposta de
modernitat i sostenibilitat, essent que des de l’Ajuntament es farà un esforç econòmic assumint
una despesa municipal de 413.000 euros anuals, amb la voluntat de posar al servei de la
ciutadania una millor oferta de connectivitat amb els municipis del nostre entorn.”



Ester Capella i Farré ha recordat que la Generalitat ha aportat aquest any 300.000 euros per
garantir la continuïtat del servei i fer front al creixement de la demanda que estan registrant els
busos urbans i interurbans de la conurbació de Granollers: «Es tracta d’una aportació
econòmica que respon a la voluntat del Departament de potenciar l’autobús com a peça
fonamental del transport públic, afavorint la mobilitat col·lectiva i descarbonitzada. L’objectiu és
combatre l’emergència climàtica i garantir el dret a l’accés al transport públic a tota la ciutadania
de Catalunya, visqui on visqui».

Transgran és un servei operat per Sagalés a través d’un contracte programa amb la Generalitat
de Catalunya, que és qui té la competència exclusiva sobre el transport terrestre de viatgers per
carretera que transcorre íntegrament dins el territori català. L’empresa compta amb 9 línies
regulars amb autobusos híbrids que donen servei a una població de més de 105.000
habitants.

Els usuaris de les línies centrals de Transgran (L1, L20, L21, L22, L3 i L6) van a l’alça. L’any
2019 van arribar a la seva xifra rècord, 1.248.300, que gairebé es va igualar l’any 2023, després
de la pandèmia, amb 1.243.133 usuaris. Les previsions pel 2024 per aquestes línies se situen al
voltant d’1.400.000 viatgers.

 



Amplien el servei de bus a la conurbació de
Granollers (Barcelona) a partir del 2
setembre
BARCELONA, 16 jul. (EUROPA PRESS) -

El servei d'autobús anomenat Transgran que uneix Granollers, les Franqueses del Vallès,
Canovelles i la Roca del Vallès (Barcelona) comptarà a partir del 2 de setembre amb dos nous
autobusos a les línies L1 (Ca Gili-Hospital-La Torreta) i L6 (Corró d'Avall- Hospital-Granollers).

Amb aquestes dues noves incorporacions, la freqüència de pas durant els dies feiners serà de
20 minuts a la L1 i de 25 a la L6, de les 6 hores fins a les 23, segons ha informat aquest dimarts
l'Ajuntament de Granollers en un comunicat.

D'aquesta manera, la L1 passa de tenir 3 busos a 4, mentre que la L6 comptarà amb 3, en lloc
de 2, fet que anirà acompanyat d'un reajustament dels horaris de totes les línies per garantir "la
màxima puntualitat del servei".

Els alcaldes dels quatre municipis i la consellera de Territori de la Generalitat, Ester Capella,
han explicat aquest dimarts el nou servei en una trobada a Granollers.

Capella ha recordat que la Generalitat aporta aquest any 300.000 euros per garantir la
continuïtat del servei i per fer front al creixement de la demanda a Granollers: "L'objectiu és
combatre l'emergència climàtica i garantir el dret a l'accés al transport públic a tota la ciutadania
de Catalunya, visqui on visqui."



Amplían el servicio de bus en la
conurbación de Granollers (Barcelona) a
partir del 2 septiembre
BARCELONA, 16 Jul. (EUROPA PRESS) -

El sevicio de autobús llamado Transgran que une Granollers, Les Franqueses del Vallès,
Canovelles y La Roca del Vallès (Barcelona) contará a partir del 2 de septiembre con dos
nuevos autobuses en las líneas L1 (Can Gili-Hospital-La Torreta) y L6 (Corró d’Avall- Hospital-
Granollers).

Con estas dos nuevas incorporaciones, la frecuencia de paso durante los días laborables será
de 20 minutos en la L1 y de 25 en la L6, de las 6 horas hasta las 23, según ha informado este
martes el Ayuntamiento de Granollers en un comunicado.

De esta manera, la L1 pasa de tener 3 buses a 4, mientras que la L6 contará con 3, en lugar de
2, algo que irá acompañado de un reajuste de los horarios de todas las líneas para garantizar "la
máxima puntualidad del servicio".

Los alcaldes de los cuatro municipios y la consellera de Territorio de la Generalitat, Ester
Capella, han explicado este martes el nuevo servicio en un encuentro en Granollers.

Capella ha recordado que la Generalitat aporta este año 300.000 euros para garantizar la
continuidad del servicio y para hacer frente al crecimiento de la demanda en Granollers: "El
objetivo es combatir la emergencia climática y garantizar el derecho al acceso al transporte
público a toda la ciudadanía de Catalunya, viva donde viva."



Amplien el servei de bus entre Granollers,
les Franqueses, Canovelles i la Roca a
partir del setembre

Amplien el servei de bus entre Granollers, les Franqueses,
Canovelles i la Roca a partir del setembre

ACN Granollers - El servei de bus que uneix Granollers, les Franqueses del Vallès, Canovelles i
la Roca del Vallès tindrà més expedicions a partir del 2 de setembre. En concret, hi haurà un bus
més a les línies L1 (Can Gili-La Torreta) i L6 (Corró d’Avall-Granollers). Això farà que la
freqüència de pas de l’L1 passi de 25 a 20 minuts, mentre que l’L6 es reduirà dels 30 minuts
actuals fins a 25. Els alcaldes dels quatre municipis i la consellera de Territori, Ester Capella,
han presentat l’ampliació del servei aquest dimarts, tot afegint que es reajustaran els horaris de
totes les línies. Transgran engloba nou línies que donen servei a una població de 105.000
habitants. L’any passat va transportar 1,2 milions d’usuaris i es preveu que enguany arribi als
1,4.
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L’alcaldessa de Granollers, Alba Barnusell, i la regidora d’Obres i Projectes, Gemma Giménez, visitant la primera fase de les obres

Les obres de l’avinguda Sant 
Esteve s’allargaran fins al 2026

Granollers

Irene Rofes

El projecte de renovació de 
l’avinguda Sant Esteve, que 
forma part de l’eix viari prin-
cipal que travessa Granollers 
de nord a sud, preveia que 
s’enllestiria a finals del 2025. 

Tot i això, l’alcaldessa, Alba 
Barnusell, informava diven-
dres que les obres s’allarga-
ran previsiblement fins al 
primer trimestre de 2026. 

Els treballs es vertebren 
sobre quatre fases: una pri-
mera que comprèn el tram 
de la plaça Serrat i Bonastre 

fins a l’altura del carrer de 
Foment; una segona fase 
que parteix d’aquest mateix 
punt fins a la cruïlla amb 
Josep Umbert, i les dues últi-
mes, que comptaran amb la 
mateixa segmentació, però 
en sentit invers. En un prin-
cipi, es calculaven entre 4 i 5 

mesos per a cada fase, però la 
reforma va començar a finals 
d’abril i no va ser fins al pas-
sat 4 de juliol que es va fer el 
primer aixecament d’asfalt.

Entre les primeres actua-
cions, també hi ha hagut la 
construcció d’una nova cano-
nada per a la xarxa d’aigua 

potable. Les obres preveuen 
una renovació de gran part 
dels serveis soterrats i una 
reurbanització que modifica-
rà del tot l’aspecte de l’avin-
guda.

Gemma Giménez, regidora 
d’Obres i Projectes, detalla-
va a EL 9 NOU que esperen 
poder iniciar la segona fase 
al mes de novembre.

Per la seva banda, Alba 
Barnusell explicava que els 
inicis de les obres sempre 
acostumen a ser més lents, 
però que, un cop apreses les 
estratègies necessàries, tot 
hauria d’anar més rodat. A 
més, destacava que aquesta 
planificació, tot i que reque-
reixi més temps, els permet 
causar les mínimes afectaci-
ons possibles al trànsit diari 
per l’avinguda. 

L’objectiu de la transfor-
mació és pacificar la circula-
ció de la zona, de manera que 
es reduirà l’espai de calçada 
a un únic carril per sentit. 
Alhora, s’afegirà un carril 
bici unidireccional a banda 
i banda de l’avinguda, per 
tal de promoure la mobilitat 
sostenible en aquest eix que 
connecta el centre de la ciu-
tat amb l’estació de tren de 
Granollers Centre. 

El projecte inclou una 
nova parada d’autobusos i la 
reubicació de les parades ja 
existents. A més, s’hi incor-
poraran marquesines per 
fomentar l’ús del transport 
públic. 

La transició cap a un model 
de ciutat més verd i sosteni-
ble també preveu una pre-
sència més gran de vegetació: 
s’hi plantaran arbustos i una 
seixantena d’arbres, que aju-
daran a reduir les emissions 
de CO2, a part d’aportar-hi 
més zones d’ombra. 

Aprovada la modificació del 
planejament de Montornès: s’hi 
podran fer habitatges protegits

Lliçà d’Amunt organitza 
una jornada sobre l’impacte 
emocional del càncer

Ajornada 
l’aprovació de les 
modificacions de 
crèdit de la Roca

La Roca del Vallès

Durant el Ple Ordinari de 
l’11 de juliol, l’Ajuntament 
de la Roca va ajornar l’apro-
vació de diverses modificaci-
ons de crèdit. La mesura va 
generar controvèrsia entre 
els representants polítics i 
no es va sotmetre a votació. 
L’ajornament afecta projec-
tes essencials, com la repara-
ció del Centre Cultural, per 
un import de 417.000 euros, 
o les inversions en diversos 
equipaments, per valor de 
100.000 euros. Els membres 
del ple van acordar convocar 
una sessió extraordinària per 
debatre els projectes amb dos 
expedients separats. També 
es comprometen altres par-
tides, com el conveni Funda-
ció Segle XXI per la gestió 
d’espais per a la gent gran, el 
transport públic adaptat i els 
camins municipals.

Montornès del Vallès

EL 9 NOU

La comissió territorial d’ur-
banisme de l’Arc Metropolità 
de Barcelona ha aprovat defi-
nitivament la modificació del 
planejament municipal de 
Montornès que permetrà la 
construcció d’una promoció 
d’habitatge protegit al barri 
de la Bòbila.

La parcel·la municipal 
es troba entre el carrer 
Vallromanes i Lleida. La 
modificació del planejament 
redueix a 3 metres la separa-
ció de la nova edificació res-
pecte al carrer Vallromanes, 
proporciona una fondària 
edificable viable entre els 13 
i 14 metres per als nous blocs 
residencials i determina la 
reculada obligatòria de la 

façana posterior de la planta 
segona de com a mínim un 
terç de l’amplada de cons-
trucció. D’aquesta manera 
es millora l’adequació dels 
nous edificis al seu programa 
funcional.

Segons les conclusions de 
l’estudi d’assolellament i 
obres dels nous edificis plan-
tejats, els ajustos considerats 
milloraran les condicions 
d’edificació que es preveu 
construir i garantirà la inti-
mitat, il·luminació i insolació 
en relació amb els blocs veïns 
preexistents.

Amb el canvi introduït, 
es milloren les condicions 
per a la construcció de 2.929 
metres quadrats per a la 
implementació d’habitatge 
protegit que l’Ajuntament 
podrà incorporar.

Lliçà d’Amunt

EL 9 NOU

L’Associació Contra el 
Càncer de Lliçà d’Amunt 
organitza la jornada “Parlem 
de càncer” aquest dijous 
18 al Casal de la Gent Gran 
de Palaudàries per abordar 
l’impacte emocional i social 
del diagnòstic de la malaltia. 
Tot l’acte comptarà amb la 
participació de destacats 
professionals com psicooncò-
legs, dietistes i treballadors 
socials.

En el programa de la 
jornada hi haurà xerrades 
i col·loquis que donaran 
l’oportunitat als assistents 
de compartir experiències 
personals, escoltar professi-
onals i descobrir les propos-
tes de prevenció i suport a 

les persones afectades per 
aquesta malaltia, així com el 
seu entorn.

Entre els ponents hi haurà 
Manuel Priego, president de 
l’Associació de Gent Gran, 
que hi farà la benvinguda; 
Laura Valle, coordinadora 
Comarcal Maresme i Vallès 
Oriental de l’Associació; 
Irene Ferran i Lídia Val-
verde, treballadora social i 
psicooncòloga, que parlaran 
de l’impacte psicosocial en el 
diagnòstic oncològic.

Tancarà l’acte Fran 
Sánchez, regidor de Gent 
Gran, que destacarà l’impor-
tant paper del voluntariat en 
la lluita contra una malaltia 
com el càncer. Tota la jorna-
da és d’accés gratuït i dirigi-
da a tots els públics. No cal 
inscripció prèvia.

La primera fase de la reforma d’aquest eix viari de Granollers s’ha endarrerit



Casi la mitad de los presos jóvenes en
Cataluña son de nacionalidad marroquí
Actualmente, en las cárceles catalanas hay 511 jóvenes de entre 18 y 22 años, según datos
oficiales de la Generalitat a día 30 de junio de 2024. Se trata de la cifra más alta de los últimos
11 años. 

La gran mayoría de estos 511 jóvenes presos son extranjeros (que no tienen DNI español). En
total, un 75,43% de los reclusos de entre 18 y 22 años son inmigrantes. Y, entre todos ellos,
predomina una nacionalidad concreta: la marroquí.

De los 511 reclusos en las cárceles catalanas, 236 son de nacionalidad marroquí, según datos
oficiales de la Generalitat. Esto representa casi la mitad de la población penitenciaria de esta
franja de edad (concretamente un 46,18% del total de los reclusos de entre 18 y 22 años).

Hay que tener en cuenta que, según los últimos datos publicados por la Generalitat, en Cataluña
hay 234.054 personas de nacionalidad marroquí (sin contar los nacionalizados y los hijos de
marroquíes). Esto representa un 2,92% del total de los más de 8 millones de habitantes que hay
en Cataluña. En otras palabras, a pesar de que la población en Cataluña con nacionalidad
marroquí es el 2,92% del total, representan un 46,18% de los reclusos jóvenes en las cárceles
catalanas.

Title

Nacionalidad Número de reclusos

Marruecos 236

España 126

Argelia 36

Albania 26

Francia 10

Honduras 7

Brasil 7

Otras 63

TOTAL 511

Fuente: Departament de Justícia Generalitat de Catalunya

Los principales delitos que han cometido estos jóvenes marroquíes se engloban en los llamados
“delitos contra el patrimonio”. La mayoría de los 195 jóvenes presos marroquíes en Cataluña por
esta tipología de delito (de los 236 que hay) están encarcelados por robos con violencia e
intimidación (138 en total), hurtos (11) o robos en casas habitadas (13).

Los otros dos principales grupos de delitos por los que estos jóvenes marroquíes están en la
cárcel son los delitos contra la libertad sexual (4,24%) y delitos de lesiones (4,24%). Y algo que
tienen todos en común es que el 100% de ellos son hombres.



En líneas generales, los jóvenes marroquíes presos se encuentran en la Presó de Joves,
situada en la Roca del Vallès. Allí están 107 de los 236. Los otros están en Mas d’Enric en
Tarragona (30), Puig de les Basses en Figueres (27) y Quatre Camins también en la Roca del
Vallès (25), entre otros centros.

La gestión de esta realidad, además, no es nada fácil. Tal y como publicamos en E-Notícies,
muchos de estos jóvenes son exmenas y son los que generan más problemas de convivencia
en las cárceles catalanas, según relatamos en este periódico a partir de fuentes penitenciarias.
“Es una pasada cómo llegan a liarla”, aseguran. De hecho, aunque por edad debería estar en la
Presó de Joves, los que protagonizan altercados “cada dos por tres” tienen que ser reubicados a
otros centros penitenciarios.

Es más, según denunciaron trabajadores de las cárceles catalanas a E-Notícies, estas
reubicaciones tampoco evitan nuevos problemas. Y es que, en ocasiones, estos jóvenes
conflictivos “son destinados a módulos con internos que se esfuerzan para obtener permisos y
beneficios penitenciarios” y acaban “desestabilizando totalmente el módulo y perjudican al resto
de reclusos que quieren rehabilitarse”.

¿Te ha gustado esta noticia? Ayúdanos a hacer más. Colabora con E-Notícies y construimos
todos juntos una alternativa sólida a los medios subvencionados y políticamente correctos que
nos llevan al desastre. Ver las opciones.

https://es.e-noticies.cat/politica/los-ex-mena-desatan-caos-las-prisiones-catalanas
https://es.e-noticies.cat/info/3094/apoya-enoticies
https://es.e-noticies.cat/info/3094/apoya-enoticies


La Roca Village, a la Roca del Vallès. ALAMY STOCK PHOTO

D
iu Josep Maria Esquirol a L’escola de l’ànima 
(Quaderns Crema) que “avui, el domini d’allò 
que domina és molt inquietant i, com si fos 
una rierada, amenaça d’arrasar les poques 

resistències que encara resten”. Defensa que “cal man-
tenir la diferència i resistir a l’homogeni que sempre 
amenaça”. Defensa que cal cultivar “el llindar i la di-
ferència”, entesos com a llocs de resistència fecunda. 
La seva filosofia de la proximitat és clara i fonda. Té 
una longitud d’ona que il·lumina porcions de la reali-
tat més inhòspita.

No fa gaire vaig anar a un santuari de l’homogeneï-
tat, un lloc dominant, i vaig aconseguir sortir-ne amb 
unes vambes noves a un preu raonable. Unes vambes 
comodíssimes. En passar el llindar d’entrada d’aquest 
lloc que és com un poble, la Roca Village, em va sor-
prendre trobar a mà dreta una contemplation room. 
És un espai de meditació on no falta cap tòpic: llum 
zenital, astores a terra, un cistell de vímet, possibi-
litat de descarregar-se al mòbil toràs, bíblies i alco-
rans, avisos d’apagueu tots els telèfons mòbils, no po-
seu cap tipus d’avís, no enceneu espelmes o qualsevol 
tipus d’encens... 

Aquest lloc és com un poble però, en lloc de cases 
amb veïns i ajuntaments amb regidors i funcionaris, hi 
ha botigues i més botigues. Són de luxe. Outlets, però 
de luxe. Tot pulcre, tocat i posat, un Poble Espanyol 
del luxe. I amb alguna oportunitat per als pobres, una 
llaminadura per buscar. A les places hi ha terrasses, i 
a sota les llambordes, les que ja no queden als pobles, 
el sauló d’antics camps, suposo. A fora, els autobusos 
que porten turistes de Barcelona. És com un poble al 
servei d’un sol objectiu: que te’ls gastis. I et sorprens 
pensant que un dilluns al matí fins i tot s’hi està tran-
quil. I et sorprens de la mena de productes i preus 
que poden existir, si aquests atuells de cuina són tan 
bonics que no semblen per cuinar! També penses que 
ho podrien convertir en un barri amb veïns, quan això 
deixés d’estar de moda. O que una colla d’escriptors hi 
fes una estada de cap de setmana.

Però som aquí, dilluns al matí, i abans de fer res, et 
donen la possibilitat que netegis l’esperit, que comen-
cis per fer un consum meditatiu. Entra a la contempla-
tion room, que et crida. Tota ella sembla un monument 
a un altre filòsof, Gilles Lipovetsky, i el seu concepte 
de la societat de l’hiperconsum. Tot és susceptible de 
ser passat pel corró del consum: el neguit i la calma, 
el benestar i la inquietud, els diners i la seva falta, les 
ideologies d’or... Tot té una resposta a punt. Està tot 
pensat, no t’amoïnis per res. Potser hi podríem venir 
un altre dilluns. No s’hi està tan malament. Travessem 
la llinda de sortida i tot torna al seu color. M’ha quedat 
un article carregat de l’adverbi com, com si aquesta re-
alitat no les tingués totes i es pogués esfumar. Vivim en 
un simulacre. Cal anar a l’escola de l’ànima. 

POSTALS / LA ROCA DEL VALLÈS

ANNA BALLBONA

Un simulacre  
de poble

F
a uns quants anys l’editorial Gedisa, que posseeix un 
catàleg d’assaig de primera magnitud, va endegar 
una col·lecció anomenada Dimensión Clásica, que 
ha publicat nombrosos llibres del ram de la socio-

logia, entre ells uns quants d’un sociòleg avui menys llegit 
que ahir —avui tot és menys llegit que ahir—,  Georg Sim-
mel (1858-1918), aquell que Albert Serra, l’excèntric (com cal) 
cineasta de Banyoles, preua sempre que en té ocasió per l’ar-
ticle que va publicar l’alemany sobre ‘Les grans ciutats i la vi-
da de l’esperit’, de 1903. En aquest text, Simmel va reforçar la 
tesi que les metròpolis són els llocs en què es genera un més 
gran estímul de les conscièn-
cies i dels sentits, a diferència 
dels medis rurals, on la gent 
viu immersa en una mitolo-
gia hermètica i uns costums 
ancestrals: al “camp català” 
això passa més que enlloc, 
però a les grans capitals ca-
talanes també passa, a causa 
de la passió pel folklore i “la 
terra” de TV3, que no s’obli-
da mai de fer-nos partícips de 
les festes del cargol i la deglu-
ció competitiva dels calçots. 
Els responsables editorials 
d’aquella col·lecció, Esteban 
Vernik, Alfredo Landman i 
Esteve Poch, seran recordats 
per l’ajut que presten a la ini-
ciativa quasi revolucionària 
que estem comentant.

El llibre que avui ve a 
tomb, Cuestiones fundamen-
tales de sociología (Barcelo-
na, Gedisa, 2018), conté, si res 
més no, dos articles de molt 
de calibre: ‘El nivell social i el 
nivell individual’ i ‘L’individu i 
la societat en les concepcions 
de la vida dels segles XVIII i XIX’, que daten de 1917. El que 
explica Simmel —i això va causar admiració en l’altre gran 
sociòleg alemany del seu temps, Max Weber, de qui Galaxia 
Gutenberg prepara una edició amb textos seus i d’Alfred, 
el seu germà— és que tot individu, en una societat estruc-
turada, lluita contra dues tendències confrontades: ara fa 
tot el possible per acordar-se amb els mites i els costums 
de “la tribu” —això ve de Mallarmé, que la detestava, com 
Horaci—, adés s’esforça a constituir-se com a subjecte sin-
gular enmig de la plebs, el comú i la societat. 

En aquest sentit, Nietzsche supera qualsevol teoria fi-
losòfica i sociològica sobre el tema, perquè desitjava, amb 
poc sentit comú, que un dia la societat estigués constituïda 
solament per superhomes i superdones, cosa impossible si 
es vol construir una societat basada en un benentès de ca-
ràcter universal. Simmel, pragmàtic en la mesura que era 
sociòleg —una ciència cada cop més útil que la filosofia per 
entendre el món—, va indicar que les forces centrípetes i 
conservadores de tota societat li posen molt difícil a l’indivi-
du singularitzar-se, ser ex-cèntric. I, com no podia ser d’altra 
manera en el seu context històric —ja s’havia publicat l’as-
saig de Gustave Le Bon, Psicologia de les masses, i Freud no 
trigaria a publicar-ne una rèplica, Psicologia de les masses 
i anàlisi del jo—, remet a la constitució de la massa com el 
gran enemic del desenvolupament d’individus amb “quali-
tats”, com hauria dit Robert Musil: homes amb Eigenschaf-
ten, “qualitats pròpies”.

D’aquesta lluita entre l’afany d’individualitat i les for-
ces, tan poderoses, del gran constructe social, Simmel en 
va dir “la tragèdia sociològica”: “El fet que allò nou, rar i 
individual es valori com el més selecte ... il·lumina la seva 
contrapartida: que les propietats i els modes de compor-
tament amb què l’individu forma la massa per compar-
tir-los amb els altres, apareixen com una cosa de valor 
inferior. És el que podríem anomenar la tragèdia sociolò-
gica”. Més encara: a Simmel li va semblar que la massa, o 

la societat, sempre es forja a partir de les emocions (no és 
solament això), mentre que la construcció de la individua-
litat es produeix sobretot en l’àmbit de l’intel·lecte: “Per 
això, aquells que han intentat exercir un efecte sobre les 
masses, sempre ho han aconseguit apel·lant als seus sen-
timents, i rares vegades amb un discurs teòric, per molt 
coherent que fos ... Incomptables casos ensenyen que la 
intensificació de l’emoció —com si el nombre dels que 
senten una proximitat sensitiva recíproca fos en certa ma-
nera el multiplicador del potencial de sentiment aportat 
pels individus— ofega el nivell intel·lectual de l’individu”.

A Catalunya s’han viscut recentment uns anys en què la 
pressió del factor sentimental exercit damunt una pobla-
ció expressament convertida en massa —manifestacions 
multitudinàries, vies pedestres, estaques abatibles, unifor-
mes laics, etcètera— pot haver exaltat els participants en la 
mesura que aquests fruïen d’un acte estètic de gran voltat-
ge, però també ha estat la causa que avui molta gent pensi 
que l’intel·lecte —no hem escrit “els intel·lectuals”— no té 
res a fer en la marxa de la res publica. Per això caldrà fer 
ara un esforç gegantí de “reeducació”, amb un bon estímul 
dels debats a la televisió, un impuls eficaç de la lectura al 
món educatiu, la potenciació de tota forma d’expressió ar-
tística —que és sempre de caire indivi dual— i una sospita 
absoluta sobre l’eficàcia, o la inutilitat, que comporta el fet 
d’engrescar i modular els sentiments (en si, legítims) de la 
ciutadania per la causa que sigui.

Manifestació de la Diada el 2014. ALBERTO ESTÉVEZ (EFE)

Individu i societat a Catalunya 

OPINIÓ

Simmel va reforçar la tesi que les 
metròpolis són els llocs en què es 
genera un més gran estímul de 
les consciències i dels sentits

MARGINALIA / JORDI LLOVET

D’aquesta lluita entre l’afany 
d’individualitat i les forces  
del constructe social en va dir 
la tragèdia sociològica
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La Roca convoca els veïns per definir el
futur de la rectoria vella de Santa Agnès - El
9 Nou
Veïns i entitats de Santa Agnès de Malanyanes formaran part de les decisions relatives al
projecte de rehabilitació de la rectoria vella, en desús des de fa anys i en estat deficient.
L’Ajuntament ja va aprovar el projecte el desembre de l’any passat, i fa uns dies va convocar
una sessió participativa per definir el futur de l’edifici a la mateixa horta de la rectoria. Durant la
sessió, veïns i membres d’associacions es van dividir en grups per anotar idees, suggeriments, i
possibles usos alternatius per a cada planta, informa Guillem Moya.

Xavier Sanz, tècnic municipal de participació ciutadana, afirma que “l’objectiu és que els veïns
puguin participar per acabar de determinar què es farà i com”, i va deixar clar que “l’edifici serà
d’ús públic”.
L’empresa que farà la reforma de la rectoria, TDA Arquitectura i Urbanisme, va formular les
seves idees per a cadascuna de les tres plantes de l’edifici:

“La planta baixa, en contacte directe amb l’Horta, espai verd, planer i amb vistes al Montseny,
hauria d’estar al servei d’activitats populars a l’exterior. La primera planta, podria destinar-se a
lloc de trobada per entitats i associacions, tot i que creiem convenient reservar alguns espais per
a usos més generals.

I l’última planta podria encabir una sala multifuncional que doti al municipi d’un lloc per actes
institucionals que donaran prestigi i imatge a Santa Agnès i la Roca”, deia l’arquitecte Carles
Díaz, que lidera el projecte conjuntament amb l’economista i advocada Ana Basso. Tot i això,
Díaz va remarcar que “aquest espai, amb un entorn tan bo, ha de ser per a la gent”, que tindrà un
paper important en la presa de decisions. “Aquest és el primer esborrany del projecte
arquitectònic, i poden sorgir noves idees”, afegia el responsable de comunicació de
l’Ajuntament, Xavi Rodríguez.

En la sessió, també hi va ser present l’alcaldessa de la Roca, Marta Pujol, que va donar la
benvinguda a les entitats participants (Casal d’Avis, l’Agrupació Pessebristes i l’Associació de
Veïns) i va subratllar la importància del projecte: “L’Antiga rectoria és un edifici històric i
emblemàtic que, a causa de les seves dimensions i ubicació, té potencial per esdevenir un espai
central en la vida social del poble”.

Gerard Quiñones, de Neópolis, empresa de disseny de projectes de participació ciutadana, va
ser l’encarregat de dinamitzar el debat entre els veïns.



Tras los pasos de Gala: una doble
exposición empodera a la musa de Dalí a
través de la moda
Venerada y temida, desconocida por muchos o considerada únicamente musa de Salvador Dalí.
Hablamos de Gala Dalí, una mujer vital, cosmopolita y libre que ahora nos descubren en
profundidad tanto el museo Castillo Gala Dalí de Púbol como la Roca Village. En el refugio de la
que fue la coleccionista, representante y colaboradora en proyectos artísticos y editoriales del
genio del surrealismo, su amado castillo de Púbol, encontramos la exposición El despertar del
mito: Gala Dalí, que reúne ocho vestidos de alta costura de Gala firmados por Coco Chanel,
Elsa Schiaparelli, Christian Dior y Cristóbal Balenciaga, entre otros, yuxtapuestos a las
excelentes fotografías de estas prendas de valor incalculable de Jordi Bernadó, en diálogo con
distintos espacios del castillo.

Pese a que Dalí era un amante del kitsch y exponente destacado del movimiento surrealista,
tanto él como Gala eran también unos adelantados a su época en la defensa de lo artesanal, de
las técnicas y materiales nobles, así como en lo que a la vida íntima se refiere. 

Dalí y Gala eran también unos adelantados a su época en la defensa de lo
artesanal

Uno de los trajes expuestos en el castillo de Púbol

Fundació Dalí

“Desde el respeto y la libertad mantuvieron una relación abierta con otros artistas de la época.
Ambos establecieron un código amoroso basado en el amor cortés que se manifiesta en las
cartas que tenía que mandarle Gala a Dalí para que él pudiese visitarla en Púbol y en varios de
los tapices con figuras como Héctor y Aquiles que cuelgan en paredes del castillo. Gala era



querida como Helena de Troya por Dalí, que edificó y remodeló los espacios al gusto de su
amada”, nos cuenta Imma Parada, de la Fundación Gala-Salvador Dalí. Ese amor cortés lo
vemos también en los objetos kitsch de los setenta que Salvador regalaba a Gala en cada una
de sus visitas.

Estamos ante la segunda temporada de este proyecto expositivo que empezó el invierno pasado
con vestidos y trajes Primavera/Verano y que en octubre regresará con piezas más
Otoño/Invierno. Ahora, y hasta el 22 de septiembre, puede admirarse parte de su colección de
alta costura, prendas que demuestran el poder de la imagen y cómo Gala hacía uso de ello a la
perfección. Mientras que a partir del fin de la Segunda Guerra Mundial se instaura el New Look
de Dior, al que Gala también sucumbió en intricados vestidos de cintura ceñida y faldas corolle,
encontramos también auténticos tesoros de Schiaparelli, como una chaqueta con detalles
coloristas que brillan al moverse y una increíble capa roja que incluso llegó a lucir con un
vestido animal print debajo.



Vestido de Jean Desse ̀s (Pari ́s). de 1956. Collar, s. XX

Fundació Dalí

Gala no admitía tapujo alguno y jugó con la indumentaria para combatir estereotipos y demostrar
que era una mujer más allá del rol pasivo que la historia del arte, con su discurso misógino hasta
hace bien poco, hacía del término musa. En Púbol, tras la masificación turística de Portlligat,
encontró su hábitat más puro y la anhelada tranquilidad. En sus propias palabras: “Se piensa
que soy una fortificación a prueba de todo, pero soy una mujer vacilante que se esconde entre la
hiedra para buscar un poco de soledad”.

“Este proyecto nace de la colaboración entre La Roca Village y la Fundación Gala-Salvador Dalí
para reescribir la narrativa sobre Gala y su papel crucial en la vida de su compañero, que tras
mucha performance era como ella, frágil y vulnerable. Es un compromiso entre las dos entidades



para revindicar a Gala y su mente brillante, su fuerza artística. Asimismo, queremos librar a la
moda de su estigma frívolo. El diseño de moda es un espacio de creatividad, de identidad, de
vanguardia”, expone Noelia Collado, co-comisaria de la exposición y directora de contenido en
La Roca Village. “Gala refina a Dalí, lo sofistica y lo convierte en uno de los pintores más
deseados en los circuitos de Nueva York, París y Bruselas”, añade Bea Crespo, la otra
comisaria de este proyecto y miembro del Centro de Estudios Dalinianos.

Vestido de Jean Desse ̀s. Conjunto de coóctel con estampado de Dali ́ a partir de una
litografia de la serie 'Pages choisies de Don Quichotte de la Manche'

Fundació Dalí

La exposición encuentra su continuidad en el recinto de La Roca Village, en La Roca del Vallès,
con la muestra Muchas caras de Gala Dalí. Allí la finalidad es demostrar la eternidad de Gala y



su rol perenne como icono feminista, enigmática y camaleónica, acercándola a las nuevas
generaciones y al público más internacional. Se ha elaborado a través de plafones donde se
muestran los retratos de Jordi Bernadó y las pinturas traspasadas a vinilo que firma la
valenciana Carla Fuentes, en las que vemos cómo sería Gala en la actualidad, escuchando
música, en bañador, haciéndose selfies sola o con Dalí, y manteniendo sus elementos más
queridos, las rosas con las que se trasladaba mentalmente a sus veranos en Crimea cuando era
pequeña y las abejas, que hacen alusión al nombre que le otorgó, cariñosamente, Salvador
Dalí: mon abeille.

“A Jordi Bernadó le planteamos el reto de retratarla sin rostro, algo habitual en la trayectoria de
este celebre fotógrafo de Lleida. Así captura el espíritu de Gala en su lugar en el mundo, con sus
ropas en sus espacios más íntimos, las salas del castillo de Púbol. En cambio, a Carla Fuentes
le encomendamos la mirada femenina que le faltaba a toda fotografía o cuadro hechos sobre
ella, remarcando, a su vez, su atemporalidad”, añade Collado. Fuentes estuvo meses
documentándose sobre Gala y así, en sus dibujos, la vemos escuchando su música preferida,
tomando sus Martini, haciéndose selfies en los que reconocemos el lazo negro que llevaba,
regalo de Coco Chanel, o con la transformación en bañador de un vestido con efecto
trampantojo basado en un dibujo de Dalí, manteniendo incluso el cuello halter de la prenda
original. 

Retrato de Gala

Alba Ricart

“La vemos luciendo también el vestido de El dique flotante, la firma de alta costura de la
Barcelona de los cincuenta y sesenta. Una suma de declaraciones de intenciones que
demuestran la fuerza del mensaje que tiene la moda para reafirmarse en diferentes ámbitos de
la vida”, apunta Crespo. Una Gala empoderada que pervive en el 2024 y que seguirá haciéndolo
por más que transcurran los años. Su impronta es imborrable.

Tenemos, por tanto, la posibilidad de disfrutar de una colaboración única en la que la Fundació
Dalí ha trabajado también con artesanos locales para desarrollar una línea exclusiva de
productos inspirados en Gala y su indumentaria, como la ceramista Caterina Roma o
Supertocadas. Los productos están a la venta en la House of Gala de La Roca Village y en la



tienda del castillo de Púbol. Al adentrarse en la muestra colaborativa, nos viene a la mente esta
frase de Salvador Dalí: “Toda la noche he tenido sueños creativos, en uno de ellos inventaba
toda una colección de alta costura”.

Lee también
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La Roca convoca els veïns per 
definir el futur de la rectoria vella
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La sessió participativa es va fer dimarts a la tarda als horts de la rectoria

La Roca del Vallès

Guillem Moya

Veïns i entitats de Santa 
Agnès de Malanyanes for-
maran part de les decisions 
relatives al projecte de reha-
bilitació de la rectoria vella, 
en desús des de fa anys i en 
estat deficient. L’Ajuntament 
ja va aprovar el projecte el 
desembre de l’any passat, i 
aquest dimarts va convocar 
una sessió participativa per 
definir el futur de l’edifici 
a la mateixa horta de la rec-
toria. Durant la sessió, veïns 
i membres d’associacions 
es van dividir en grups per 
anotar idees, suggeriments, 
i possibles usos alternatius 
per a cada planta.

Xavier Sanz, tècnic munici-
pal de participació ciutadana, 
afirma que “l’objectiu és que 
els veïns puguin participar 
per acabar de determinar 
què es farà i com”, i va deixar 
clar que “l’edifici serà d’ús 
públic”.

L’empresa que farà la 
reforma de la rectoria, TDA 
Arquitectura i Urbanisme, va 
formular les seves idees per a 
cadascuna de les tres plantes 
de l’edifici: “La planta bai-
xa, en contacte directe amb 
l’Horta, espai verd, planer i 
amb vistes al Montseny, hau-
ria d’estar al servei d’activi-
tats populars a l’exterior. La 
primera planta, podria des-

tinar-se a lloc de trobada per 
entitats i associacions, tot i 
que creiem convenient reser-
var alguns espais per a usos 
més generals. I l’última plan-
ta podria encabir una sala 
multifuncional que doti al 
municipi d’un lloc per actes 
institucionals que donaran 
prestigi i imatge a Santa 
Agnès i la Roca”, deia l’arqui-
tecte Carles Díaz, que lidera 
el projecte conjuntament 
amb l’economista i advocada 
Ana Basso. Tot i això, Díaz va 
remarcar que “aquest espai, 

amb un entorn tan bo, ha de 
ser per a la gent”, que tindrà 
un paper important en la pre-
sa de decisions. “Aquest és 
el primer esborrany del pro-
jecte arquitectònic, i poden 
sorgir noves idees”, afegia 
el responsable de comuni-
cació de l’Ajuntament, Xavi 
Rodríguez.

En la sessió, també hi va 
ser present l’alcaldessa de 
la Roca, Marta Pujol, que 
va donar la benvinguda a 
les entitats participants 
(Casal d’Avis, l’Agrupació 

Pessebristes i l’Associació 
de Veïns) i va subratllar la 
importància del projecte: 
“L’Antiga rectoria és un 
edifici històric i emblemà-
tic que, a causa de les seves 
dimensions i ubicació, té 
potencial per esdevenir un 
espai central en la vida social 
del poble”.

Gerard Quiñones, de Neó-
polis, empresa de disseny 
de projectes de participació 
ciutadana, va ser l’encarregat 
de dinamitzar el debat entre 
els veïns. 

La companyia de teatre de  
la FVO interpreta dues obres

La Roca del Vallès Unes 200 perso-
nes van assistir dissabte passat a la 
representació de dues obres de teatre 
a càrrec de la Companyia de teatre de 
la Fundació Vallès Oriental (FVO) al 
Centre Cultural de la Roca. La compa-

nyia està formada per persones amb 
discapacitat intel·lectual de la fundació 
amb professionals i voluntaris que van 
estrenar les obres treballades al llarg 
de tot el curs. Es tracta de Mil vides en 
un dia, que relata com és un dia en la 
vida de l’Anna i com afronta emocio-
nalment les activitats del dia a dia; i 
Amics de les arts, una reflexió que neix 

de la diversitat, des de la mirada de la 
persona amb autisme i que serveix per 
aprendre a veure a través d’uns ulls 
que somien i a moure’s dins d’un món 
amb ganes d’acollir tothom. La FVO ha 
agraït la col·laboració de l’Ajuntament 
de la Roca i el seu suport al projecte 
“Fem brillar les nostres capacitats a tra-
vés del teatre inclusiu”, de la fundació.

FV
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Estabanell 
convoca els ajuts 
per a projectes 
socials

Granollers

La Fundació Estabanell ha 
llançat la segona convocatò-
ria d’ajuts a projectes en els 
àmbits del desenvolupament 
comunitari, la cultura, el 
lleure i la innovació. La fun-
dació destinarà 73.000 euros 
a repartir entre les 4 catego-
ries convocades i a projectes 
que, per la seva urgència 
social, necessiten una aporta-
ció directa. Les entitats que 
vulguin ja poden consultar 
les bases publicades al web 
www.fundacioestabanell.cat 
i fer arribar les sol·licituds 
fins al dia 8 de setembre. En 
la convocatòria de l’any pas-
sat, la Fundació Estabanell va 
atorgar prop de 69.000 euros 
a un total de 23 projectes. El 
48% eren de desenvolupa-
ment comunitari; el 22%, de 
les arts escèniques i plàsti-
ques; el 13% de la formació, 
l’educació en el lleure i l’es-
port, i el 4% en l’àmbit de la 
innovació i la sostenibilitat. 
El 13% restant va anar a 
parar a cobrir iniciatives con-
siderades d’urgència social.

Estudiants de la presó 
de Quatre Camins, 
en un concurs  
de curtmetratges
La Roca del Vallès

Estudiants del centre peni-
tenciari Quatre Camins, a 
la Roca, han participat en el 
concurs ‘El gust per la lec-
tura’ de la Generalitat. Els 
treballs es titulen Davant del 
Mirall, Versos Lleials i Cartes 
de comiat i es van basar en la 
lectura de la novel·la Les lle-
ialtats, de l’escriptora fran-
cesa Delphine de Vigan. El 
documental Davant el mirall, 
que relaciona l’obra literària 
amb la història personal d’en 
Carlos, va aconseguir ser 
finalista al concurs. El 19 de 
juny, en Carlos, amb dos pro-
fessors del centre d’adults, 
el va presentar a l’alumnat 
de quart d’ESO de l’institut 
la Roca.

Sant Esteve torna  
a acollir colònies per 
a fills i germans de 
pacients amb càncer
Sant Esteve de P.

El Castell de Fluvià, de Sant 
Esteve de Palautordera, al 
peu del parc natural del 
Montseny, tornarà a acollir 
les colònies per a fills i ger-
mans de pacients amb càncer 
que organitza l’Associació 
contra el càncer a Barcelona. 
Són dirigides a infants i ado-
lescents d’entre 7 i 17 anys 
i es faran entre els 14 i el 18 
de juliol.

L’Ajuntament vol convertir l’edifici, actualment en mal estat, en un equipament públic
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Alguns dels corredors del Gran Premi dels Països Baixos a la prova esprint de dissabte

Assen (Països Baixos)

EL 9 NOU

Aleix Espargaró va decidir 
no córrer el Gran Premi dels 
Països Baixos a Assen després 
d’haver patit dues caigudes 
prèvies a la cursa. Divendres 
als entrenaments va tenir una 
caiguda que li va provocar 
contusions a la part baixa de 
l’esquena i al coll. A més, a la 

prova d’esprint de dissabte, 
un fort accident el va deixar 
fora de la competició. Tot i 
que va ser considerat apte per 
córrer diumenge, el pilot de 
Granollers va decidir no par-
ticipar-hi per precaució i amb 
la mirada posada en el Gran 
Premi d’Alemanya, que es 
correrà a Sachsenring el cap 
de setmana que ve.

La caiguda de divendres 

va acabar tenint poques 
conseqüències per al pilot 
de Granollers, però la de dis-
sabte a la cursa esprint li va 
provocar un trencament del 
cinquè metacarpià de la mà 
dreta. Ara, el pilot espera sot-
metre’s a una magnetoteràpia 
per accelerar el procés de 
curació i poder participar en 
el Gran Premi d’Alemanya de 
la setmana vinent.

Espargaró no va poder 
córrer una cursa marcada pel 
gran domini de Pecco Bagna-
ia, que no va donar opcions 
a la resta de corredors i va 
sumar la seva tercera victòria 
consecutiva. El bon resultat 
de la cursa deixa el pilot 
italià a 10 punts de Jorge 
Martín, líder de la classifica-
ció general a hores d’ara.

En la sortida, Bagnaia va 

aprofitar que sortia en pri-
mer lloc a la pole per posar-se 
al capdavant. El van seguir de 
prop Martín, Maverik Viña-
les i Marc Márquez. Els tres 
pilots van lluitar per aconse-
guir el primer lloc durant les 
26 voltes del Gran Premi.

El domini de l’italià sobre 
l’asfalt d’Assen es va fer 
evident en les primeres cinc 
voltes, quan es va distanciar 
per 1 segon de Martín i per 2 
segons de Márquez. Tot i els 
intents de la resta de pilots 
d’aconseguir la primera posi-
ció, Bagnaia es va assegurar 
la victòria gràcies a un molt 
bon inici. Assen és el circuit 
predilecte del pilot italià, 
que va dominar totes les pro-
ves excepte l’entrenament 
matinal de diumenge.

Márquez va retallar distàn-
cies des de la seva sortida, 
però tot i això no va poder 
aconseguir el podi, i va que-
dar quart. Es va disputar la 
cursa amb Viñales i van bara-
llar-se per la tercera posició. 
Finalment, el tercer calaix 
del podi va ser per Enea 
Bastiani. Viñales, company 
d’equip d’Aleix Espargaró a 
Aprilia, va ser cinquè, però 
va haver de cedir el lloc per 
excedir-se dels límits de la 
pista, i es va classificar en el 
sisè lloc.

Aleix Espargaró provarà 
sort en la cursa del Gran Pre-
mi d’Alemanya del pròxim 
cap de setmana. El desè Gran 
Premi del Mundial de Moto 
GP tindrà lloc del 5 al 7 de 
juliol al circuit de Sachsen-
ring. La decisió d’Espargaró 
de no competir als Països 
Baixos ha estat per garantir 
la bona participació en les 
competicions futures.

MUNDIAL DE MOTOGP

Espargaró renuncia a la cursa 
després de dues caigudes
El pilot vallesà pateix un accident als entrenaments i a la prova esprint

El primer equip femení ja té perfilat l’equip per a la 12a temporada a Plata

El BM La Roca, amb l’equip tancat

Marina Jiménez serà una baixa important al Mubak BM La Roca

La Roca del Vallès

E.C.

El primer equip femení del 
Mubak BM La Roca ja té 
gairebé perfilat l’equip per 
a la pròxima temporada, la 
que serà la 12a consecutiva a 
Divisió d’Honor Plata Feme-
nina. Sense encara haver fet 
públiques les noves incor-
poracions –segons ha pogut 
saber EL 9 NOU, no en seran 
gaires–, el club roquerol ha 
anunciat les quatre baixes 
que tindrà l’equip de cara a 
la pròxima temporada i les 
jugadores que continuaran.

El club ha anunciat la 
continuïtat de bona part del 
bloc de l’equip: Agnès Ribas, 
Katy Tyaglyay, Laia Vives, 
Júlia Clascà, Paula Dueñas, 
Júlia Ortega, Clàudia Orte-

ga, Martina Tomey, Anna 
Guerreiro, Adriana Murillo, 
Marina Alfonso i Queralt 
Felip. D’altra banda, la cen-
tral Judith Vallejo, la lateral 
dret Esther Torregrosa, l’ex-
trem dret Eva María Muñoz 
i l’extrem esquerre Marina 
Jiménez seran les quatre 
jugadores que no continu-
aran la pròxima temporada 
a les files roqueroles. Tot 
apunta que Vallejo, Torregro-
sa i Muñoz deixaran la pràc-
tica de l’handbol. En canvi, 
Jiménez marxarà al Sant Joan 
Despí, un dels rivals directes 
del BM La Roca per a les pri-
meres posicions de la lliga. 

També hi haurà novetats a 
la banqueta de l’equip. Qui-
que Gallego no continuarà al 
capdavant de l’equip, després 
de dues temporades. Ara bé, 
es mantindrà com a coordi-
nador de la branca femenina 
del club. El seu relleu és un 
vell conegut del club, com és 
el cas de Ramon Plans, que 
viurà la seva tercera etapa 
com a tècnic de l’equip.
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La Fuga dels Garrins –al seu pas per la plaça de Sant Joan– va ser un dels actes de la Festa del Foc de Cardedeu

La posada en escena de la llegenda 
del Verro de Cardedeu es reinventa
El municipi celebra la Festa del Foc amb canvis i més pirotècnia en la representació

Cardedeu

Irene Rofes

Com cada any, passades 
les revetlles de Sant Joan 
i Sant Pere, el foc no cessa 
a Cardedeu. Aquesta és la 
intenció de la Colla de Dia-
bles, que celebra en aques-
tes dates la Festa del Foc. 
Enguany va tenir lloc dissab-
te passat, i va comptar amb 
una organització d’activitats 
similar a altres edicions. Un 
dels moments més esperats 
va ser la representació de la 

llegenda del Verro. Aquest 
cop va tenir alguns canvis 
com ara més pirotècnia 
–entre d’altres, sobre la teu-
lada de la capella de Sant 
Corneli– o més moments de 
ball, com, per exemple, un 
en què els Diables onejaven 
grans banderes del color del 
foc. Com que la narració de 
la història destacava parts de 
l’acció secundàries o addicio-
nals, la configuració escènica 
també va coincidir amb el 
text.

Així, la baixada del campa-

nar de l’església per part del 
diable i la diablessa va tenir 
lloc pràcticament a l’inici 
del relat. Un cop el Verro va 
haver venut la seva ànima al 
diable, es va representar una 
escena de caça amb gossos 
decoratius i caçadors armats. 
L’aparició estel·lar, també en 
sentit literal per la seva loca-
lització –una teulada–, va ser 
dels trabucaires, per donar 
mort al Verro. Hi va haver un 
últim ball de festa amb ben-
gales en què es va convidar 
tota la plaça a dansar amb els 

L’Ajuntament presenta les festes majors dels tres nuclis del municipi alhora

Actes per revifar la Roca
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L’acte de presentació de les festes majors de la Roca es va amanir amb música a la Placeta de la Roca

La Roca del Vallès

Guillem Moya

La Roca va presentar els 
cartells de les tres festes 
majors d’estiu del municipi 
–la Roca, Santa Agnès i la 
Torreta– divendres a la tarda 
a la Placeta de la Roca. S’hi 
va viure una estona animada 
per música i comunió entre 
els tres nuclis. Aquesta és 
la primera vegada que el 
municipi presenta conjunta-
ment les festes d’estiu dels 
tres pobles que el formen. 
Segons l’alcaldessa, Marta 
Pujol, la iniciativa forma 
part d’una estratègia per 
revifar la Roca. “Aquest és 
un poble apagat i la nostra 
intenció és ressuscitar-lo. 
Hem de fer que la gent surti 
al carrer. Volem que visqueu 
el poble i que no hagueu de 

marxar fora per passar-vos-
ho bé”, va dir, La festa major 
de la Torreta anirà del 18 
al 21 de juliol; la de Santa 
Agnès, del 23 al 25 d’agost, i 
la de la Roca serà del 5 al 12 
de setembre.

Buhos serà el cap de cartell 
de la festa major de la Roca, 
el 5 de setembre. També s’hi 
farà l’espectacle de Quim 
Masferrer Bona gent el dia 
11. A la Torreta, el 19 de 
juliol hi actuarà el grup de 
música Loca Histeria, mentre 
que a Santa Agnès, cal remar-
car l’actuació teatral de Joan 
Pera. Després dels anuncis 
de la programació, va tornar 
la música, que va mantenir 
l’ambient a la plaça fins a les 
12 de la nit. 

Durant la presentació, els 
discjòqueis roquerols Friday 
Madafakas van començar 
a escalfar motors. A les 8, 
l’alcaldessa, Marta Pujol, i la 
regidora de cultura, Raquel 
Vilardebó, van explicar els 
programes de les festes i van 
mostrar els cartells de la Tor-
reta, Santa Agnès i la Roca.

Mor Pedro Carreño, 
antic propietari  
del Cafè Bassa,  
de l’Ametlla

L’Ametlla del Vallès

Pedro Carreño Mirallas, que 
va regentar durant molts 
anys el Cafè Bassa, al centre 
de l’Ametlla, va morir dime-
cres de la setmana passada 
a 60 anys i després d’una 
llarga malaltia. Carreño, 
que era veí del poble, va ser 
acomiadat divendres en una 
missa a l’església parroquial. 
Carreño era molt conegut al 
poble per la seva feina al cap-
davant d’aquest establiment, 
situat al carrer Torregassa, a 
costat de la Sala Municipal 
de teatre. Carreño el va por-
tar fins que va tancar fa una 
desena d’anys, quan ja estava 
malalt. Abans, havia estat al 
capdavant del Cafè Bassa el 
seu pare, que també es deia 
Pedro Carreño. En un comu-
nicat a les xarxes socials, 
l’Ajuntament de l’Ametlla va 
expressar el seu condol per 
la mort d’una persona “molt 
estimada” a l’Ametlla. També 
van traslladar el condol a 
amics i familiars.  

diables.
Aleshores va començar el 

correfoc protagonitzat pels 
pollastres convidats del Prat 
i de Ripollet, preservant l’iti-
nerari habitual. En acabat, El 
Belda i el Conjunt Badaboc 
van oferir un concert a mit-
janit, seguit de la música de 
PdKardat.

Per anar encenent la met-
xa, al matí s’havia dut a ter-
me una plantada de bèsties 
amb els convidats Pollo del 
Prat i Poll Foll del Ripollet. 
Alhora també es va exhibir 
el bestiar local: el Verro 
i els Garrins. Tot seguit, 
Núria Clemares va narrar la 
llegenda infantil del Verro 
com en edicions anteriors. 
La pluja no va interrompre 
l’activitat, però va obligar els 
participants a resguardar-
se al passatge Pau Picasso. 
Quan va tornar a sortir el 
sol, el grup Lali Larumba va 
aprofitar-ho per musicalitzar 
l’estona del vermut amb un 
concert al carrer. Ben entra-
da la tarda va ser el moment 
de més gaudi per a la canalla: 
els Dimonis de Cardedeu van 
acompanyar la Furgada de 
Garrins amb una carretillada 
infantil. A les 8 del vespre es 
va celebrar un sopar popular 
amb porc rostit com a plat 
estrella. Entre el foc de les 
brases, s’anava coent l’emo-
ció de l’escenificació de la 
llegenda del Verro. 



La Fundació Vallès Oriental estrena dues
obres de teatre - El 9 Nou
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Buhos, Lesquefaltaband i Loca
Histéria, a les festes majors de
La Roca
Es desvela la incògnita

1 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

Els caps de cartell dels tres nuclis de la Roca del Vallèss’han fet públics aquest divendres en un

acte en format tardet. Buhos, Lesquefaltaband i Loca Histéria són els tres grups més destacats

que actuaran a La Roca, Santa Agnès i la Torreta, respectivament.

VOTV - Buhos, Lesquefaltaband i Loca Histéria, a les festes majors de La RocaVOTV - Buhos, Lesquefaltaband i Loca Histéria, a les festes majors de La Roca

Dijous, 8 agost 2024 En Directe  Inici  Menú 

Buscar... 

ACTUALITAT     VOTV  INFOVALLÈS Butlletí

Ús de galetes

https://votv.cat/buhos-lesquefaltaband-i-loca-histeria-a-les-festes-majors-de-la-roca/
https://votv.cat/municipis/la-roca-del-valles/
https://www.youtube.com/watch?v=_0IXCwLic1c
https://votv.cat/votv-en-directe/
https://votv.cat/
https://votv.cat/
https://www.facebook.com/votv.cat/
https://www.instagram.com/votv/
https://www.youtube.com/user/VOTVVallesOriental
https://twitter.com/VOrientalTv
https://twitter.com/infovalles_votv
https://votv.cat/butlleti/


| BUSQUEM RESPOSTES

Busquem respostes – Marta Pujol, alcaldessa de la
Roca del Vallès
19 de juliol de 2024

VOTV - Busquem respostes - Marta Pujol, alcaldessaVOTV - Busquem respostes - Marta Pujol, alcaldessa……

Etiquetes: La Roca del Vallès
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El CF la Torreta organitza el
Torneig de futbol 7 de Festa
Major
Prop d’un centenar de participants

23 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

L’equip Porcinos Sala Club ha estat el guanyador d’una nova edició del Torneig de futbol 7 de

Festa Major del Club de Futbol la Torreta, una competició amistosa que ha tingut lloc al

municipal de la Torreta des de divendres 19 �ns diumenge 21 de juliol.
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El govern de la Roca presenta
el PAM 2023-2027 amb 122
actuacions previstes
Full de ruta pels propers 4 anys

2 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès, Política, Societat

El govern de la Roca ha fet públic el Programa d’Actuació Municipal per aquest mandat. Es

tracta d’un document que marca les principals actuacions previstes pels propers 4 anys.

Etiquetes: Butlleti Destacats
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El govern de la Roca presenta
un PAM amb 122 actuacions
previstes
Pla d'Acció Municipal

17 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

El govern municipal de la Roca del Vallès ha presentat a la Torreta el seu Pla d’Actuació. Aquest

full de ruta, que llista un total de 122 actuacions, ha de guiar la feina de l’equip de govern �ns al

�nal del mandat, al 2027. En la sessió oberta d’aquest dimarts, el consistori ha volgut contrastar

el pla amb la ciutadania.
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Els Ajuntaments del Vallès
Oriental es reuneixen al
consell d’alcaldies
El futur de la comarca

17 de juliol de 2024

| Aiguafreda, Bigues i Riells del Fai, Caldes de Montbui, Canovelles, Cànoves i Samalús, Granollers, La Garriga, La

Roca del Vallès, Les Franqueses del Vallès, Vallès Oriental

L’espai polivalent La Vinya de Martorelles ha acollit aquest matí el Consell d’Alcaldies del Vallès

Oriental. Els representants dels 39 municipis que hi formen part han abordat diferents temes

entre ells els canvis que suposa el nou sistema de targetes moneder que previsiblement

retallarà el nombre de famílies que reben ajuda dels bancs d’aliments.
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L’actuació de Festa Major tanca
un curs de sevillanes a la
Torreta
Tradició i cultura

24 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès, Societat

L’actuació de Festa Major a la Torreta va marcar el tancament del curs de sevillanes dirigit per

María Miranda

Etiquetes: Festa Major la Torreta
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L’alcaldessa de la Roca valora
les critiques de l’oposició sobre
el PAM
Pujol sobre el PAM

17 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

L’alcaldessa de la Roca Marta Pujol ha valorat la roda de premsa del PSC, Esquerra i ARA la Roca.

Sobre la manca de consens amb l’oposició a l’hora de fer el PAM, ha dit que Junts va convidar el

PSC a participar. L’alcaldessa també ha volgut destacar que està plenament disposada a complir

els pactes �rmats amb Esquerra, el PSC i ARA la Roca com el pacte d’Inversions aprovat el maig.
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L’estirada de camions de la
Torreta torna sense rècord de
temps
Vuit tones i mitja

23 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

Només s’ha de fer rodar 5 metres, però és tot un repte. Moure les 8 tones i mitja que pesen

aquests camions és una feina complicada. El més difícil és a l’inici, abans que les rodes i la

inèrcia facin la seva feina. És el primer metre el que posa a prova les habilitats i la força dels

concursants.
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La colla dels Bovers guanya la
regada de rajoles
Una cursa de cargols molt ajustada

22 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

Durant vint anys, la cursa dels caragols, una tradició inclosa en els actes de la Festa Major de la

Torreta, ha marcat l’inici del desa�ament entre les dues colles: els Vinyals i els Bovers. La

cercavila ha donat el tret de sortida a la regada de rajoles, en la qual des del principi, la colla

dels Bovers ha liderat. Tot i que semblava que els Vinyals els havien atrapat, els Bovers han

aconseguit la victòria.
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La colla gegantera de la Roca
comença temporada a la
Torreta
Canvis que funcionen

23 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

L’Emma, l’Odó i el Jofre comencen la temporada d’estiu a la Torreta. La seva festa major és la

primera de les cites obligades dels tres gegants de la Roca del Vallès, que l’agost passaran per

Santa Agnès i, el setembre, per la Roca Centre.
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La colla infantil dels Diables de
la Roca del Vallès encèn la
Festa Major de la Torreta
Foc i espurnes

22 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

La Colla Infantil 333 dels Diables de La Roca del Vallès ha encès la nit de la segona jornada de la

festa major de la Torreta. Divendres, sortint des de Can Tàpies, els més petits de l’entitat han fet

un correfoc que ha passat pel carrer Canàries i el carrer València �ns a arribar al carrer Bailèn.

Un recorregut ple d’espurnes i amb el ritme dels tabals, en el qual els infants també han pogut

fer dues �gures de foc.
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La Festa Major de la Torreta
tornarà a omplir d’activitats el
barri
La primera de tres

17 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

La Roca del Vallès enceta demà dijous la primera de les tres festes majors d’estiu. Parlem de la

festa major de la Torreta. El barri s’omplirà de festa durant quatre dies, una festa que obrirà

demà el pregó de la penya madridista 12+una.
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La Roca del Vallès comença un
pla per renovar l’asfalt
Millorar la seguretat viària

22 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

L’Ajuntament de La Roca del Vallès ja ha començat les obres de renovació de l’asfalt al carrer

Hermenegild Carrera. L’objectiu és canviar la capa de rodadura de diferents vies on el ferm es

troba en mal estat i insta�lar, a la Roca, la Torreta i Santa Agnès, passos de vianants elevats o

coixins berlinesos per reduir la velocitat dels vehicles.
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Les escoles bressol de la Roca
limiten el desaprofitament de
menjar
40 grams per menú i infant

5 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès, Societat

Fa uns mesos els vam explicar un projecte per reduir el malbaratament alimentari a les escoles

bressol municipals de la Roca del Vallès. Ara aquest projecte ha acabat i ho ha fet amb èxit. Les

Orenetes i la Torreta han aconseguit liminar el desapro�tament a un màxim de 40 grams per

menú i infant diari.

VOTV - Les escoles bressol de la Roca limiten el desapro�tament de menjarVOTV - Les escoles bressol de la Roca limiten el desapro�tament de menjar

Dijous, 8 agost 2024 En Directe  Inici  Menú 

Buscar... 

ACTUALITAT     VOTV  INFOVALLÈS Butlletí

Ús de galetes

https://votv.cat/les-escoles-bressol-de-la-roca-limiten-el-desaprofitament-de-menjar/
https://votv.cat/municipis/la-roca-del-valles/
https://votv.cat/seccions/societat/
https://www.youtube.com/watch?v=47JV-_OdYmc
https://votv.cat/votv-en-directe/
https://votv.cat/
https://votv.cat/
https://www.facebook.com/votv.cat/
https://www.instagram.com/votv/
https://www.youtube.com/user/VOTVVallesOriental
https://twitter.com/VOrientalTv
https://twitter.com/infovalles_votv
https://votv.cat/butlleti/


Planas i González donaran
nom al pavelló i el camp de
futbol
Un homenatge merescut

10 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

La Roca del Vallès aprovarà dijous en el ple el canvi de nom de dues insta�lacions esportives del

municipi. El Pavelló Municipal passarà a anomenar-se Pavelló Municipal Joaquim Planas en

honor al president del BM la Roca, desaparegut recentment, mentre que el Camp de Futbol

passarà a dir-se Camp de Futbol Municipal Fernando Gonzàlez, en record del president del club

de futbol Penya Blanc i Blava la Roca i pioner del futbol femení a casa nostra.
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Prop de 700 infants participen
al casal de “A parts Iguals” de
la Roca
8a edició

10 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès, Societat

Coneixem una propostade lleure per aquest estiu el casal municipal que l’entitat A parts Iguals

organitza des de fa 8 anys a la Roca del Vallès. Un casal que no para de créixer, enguany 700

infants en formen part.
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PSC, ERC i ARA la Roca
critiquen a Junts per no haver
“consensuat” el PAM
L'oposició demana més diàleg

17 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

Una hora abans de la presentació a la ciutadania del PAM tres partits de l’oposició, el PSC, ARA

la Roca i Esquerra han convocat una roda de premsa per valorar-lo. Les tres forces han

expressat el seu malestar perquè diuen, Junts no els hi ha presentat el contingut d’un PAM que

han quali�cat de “partidista”.
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Recordem amb el club de
futbol La Torreta els inicis del
blaugrana Lamine Yamal
De la Torreta al món

22 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

Després del títol de campions de l’Eurocopa de la selecció espanyola de futbol, hem volgut

apropar-nos al Club de Futbol la Torreta per conèixer com han viscut l’èxit d’un dels seus ex

jugadors, el blaugrana Lamine Yamal.
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Sessió oberta per definir els
usos de la Rectoria vella de
Santa Agnès
Participació ciutadana

3 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès, Societat

L’Ajuntament de la Roca ha organitzat aquest dimarts una sessió participativa oberta a la

ciutadania per de�nir els usos de la rectoria vella de Santa Agnès. El govern està tirant

endavant els primers passos per acabar rehabilitant aquest espai i convertir-lo en un nou

equipament públic.
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TransGran incrementarà al
setembre la freqüència de pas
amb dos nous autobusos
Millores a les línies L1, L6 i L51

17 de juliol de 2024 | Canovelles, Granollers, La Roca del Vallès, Les Franqueses del Vallès

El servei de transport urbà de l’àrea de Granollers, que també passa per Canovelles, les

Franqueses del Vallès i la Roca del Vallès, incorporarà a partir de setembre dos nous autobusos

per millorar la freqüència de pas. Una millora que els ajuntaments implicats, juntament amb la

consellera Ester Capella, han presentat aquest dimarts, i que defensen és vital per garantir un

transport públic de qualitat i afavorir els desplaçaments sostenibles.
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Una exposició a la Roca Village
aprofundeix en la figura de
Gala
Fins a �nals d'any

11 de juliol de 2024 | La Roca del Vallès

La companya i musa de Dalí, Gala és la protagonista d’una exposició d’i�lustracions i fotogra�es

que �ns a �nals d’any es pot veure al centre comercial la Roca Village a la Roca del Vallès. Una

mostra que vol reivindicar l’impacte de Gala en la cultura i la moda actual i que té continuïtat

a Pubol, al castell on Gala va viure i va ser enterrada.
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